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Ще имаме ли говедовъдство и оранжерийни зеленчуци в България, 
опасяват се от бранша. И искат от държавата финансово подпома-
гане, което да им позволи да оцелеят.

корнелия нинова: 
поставяме оценка 
слаБ 2 на сГлоБката, 
и то по тяхната скала

НапрежеНие

Н

Деси ВЕЛЕВА

1% от БоГатите 
замърсява колкото 
2/3 от най-Бедните

двама наши 
моряци
отвлечени 
в йемен

тероризмът 
минира 
шенГен

Фактическият премиер е Делян Пеевски, а другите 
козируват и изпълняват, заяви депутатът от „БСП за България”

ГерБ са режисьорите, 
артистите са пп и дБапрежението в столичния об-

щински съвет не само не спада, но 
и расте. и след втория опит  съвет-
ниците все още не могат да изберат 
председател, тъй като вотът отново 
се провали (стр. 2).

новото гласуване беше иден-
тично на първото преди седмица и 
няма индикации, че след десет дни 
ситуацията ще е различна. Алтерна-
тива на безизходицата не се вижда, 
а случаят е безпрецедентен на мест-
но ниво. 

новосформираната столична 
коалиция между “Продължаваме 
промяната”, “Демократична Бълга-
рия” и “спаси софия” показва не 
само липсата на познаване на по-
литическите процеси, а пълна диле-
тантщина. нейните представители 
пропуснаха вече възможността да 
преговарят с останалите полити-
чески сили в минипарламента на 
софия, преди да предложат своя 
кандидатура за водач на общинския 
орган. Опитите им за конструктивни 
разговори започнаха твърде късно и 
затова в този момент са обречени.

въпросът е възможни ли са из-
общо такива компромиси, чрез кои-
то тепърва да се излиза от патовата 
ситуация? 

А докато вървят престрелки-
те между различните политически 
формации, злочестите им избирате-
ли изнемощяло се чудят за какво са 
ги пратили на “Московска” 33. те 
искат да се върши работа и изобщо 
не се интересуват от задкулисните 
ходове и сложните замисли при по-
литическите заигравки. Ако се на-
ложи отново да гласуват на извън-
редни избори, доверието съвсем ще 
е изчезнало.

“Знаците са много ясни. 
ДПс кара влака, ГеРБ са ре-
жисьорите, а изпълнители са 
артистите от ПП и ДБ”, заяви 
проф. Румен Гечев в тв ин-
тервю. 

“виждаме как от първия 
ред г-н Пеевски ги върти на 
малкия си пръст, как през 
половин час дава интервюта 
и върти цялата държава. и 
след като другите юнаци от 
несглобката и небългарската 
група са съгласни да изпъл-

няват, си е техен проблем. но 
това реално е проблем и на 
България. Фактическият пре-
миер е г-н Пеевски, а другите 
козируват и изпълняват”, ко-
ментира проф. Гечев.

според него това нами-
рисва на голяма комбина-
ция, защото група хора в 
парламента от несглобката 
искат да си присвоят по ня-
какъв начин рафинерията в 
Бургас. Залогът са активи 
за милиарди и някой да 

прибере рафинерията, за 
да може да управлява Бъл-
гария през нея. “Лукойл” 
има бензиностанции в ня-
колко щата на Америка и 
в цяла Западна европа. 
Политическите игри, за да 
откраднат рафинерията, са 
опасни, защото са за смет-
ка на българите. всичко, 
което е в полза на българ-
ската икономика, ще го 
подкрепим”, категоричен е 
проф. Гечев.

“Управляващите сега си 
стиснаха ръцете да запазят 
дерогацията, но да намалят 
капиталовите разходи с 2 ми-
лиарда лева. в цяла европа в 
условията на криза публич-
ните инвестиции заместват 
частните, които се свиват. 
таксата се налага на потре-
бителя, а не на “Газпром”, 
които са си продали газа на 
турция, откъдето идва в Бъл-
гария”, обобщи проф. Гечев.

в кадър

Зам.-председателят на Народното събрание и на БСП Кристиан Вигенин бе преизбран за председател 
на Групата на социалдемократите, социалистите и прогресивните в Парламентарната асамблея 
на ОССЕ. В последните две години под негово ръководство групата увеличи двойно състава си, 
подобри се координацията и бяха извоювани нови позиции в Парламентарната асамблея Стр. 3

Стр. 3

Проф. румен Гечев:

Стр. 15
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Работата на Столичния об-
щински съвет остава блокира-
на, след като съветниците не 
успяха и от втория си опит да 
си изберат председател. вотът 
се провали на първата им сре-
ща миналия понеделник, кога-
то след два тура нито един от 
кандидатите не можа да събере 
достатъчно гласове. вчера ре-
зултатът бе идентичен. Споро-
вете започнаха още в началото 
на заседанието, когато повече-
то политически групи настояха 
за присъствието на кмета васил 
терзиев. те излязоха в почивка 
и след нея той се появи. 

отново всички групи без 
ГеРБ издигнаха кандидату-
ри за председател - ПП-ДБ-
СС предложиха Борис Бонев, 
“БСП за България” - Диана 
тонова, “възраждане” - краси-
мир Гълъбов, а Итн - Пламен 
Данаилов. всяка група подкре-
пи своя кандидат, а ГеРБ не 
гласуваха. така на втори тур 
отново по познатия вече сце-
нарий се конкурираха Бонев и 
тонова, които получиха най-
много гласове при първия. И 
този път те бяха подкрепени от 
своите групи - съответно с 23 и 

9 гласа, като те не стигнаха да 
бъде избран председател. така 
съветниците се оказаха в нова 
патова ситуация и решиха да се 
съберат пак не след седмица, а 

след десет дни - на 30 ноември. 
от ПП-ДБ-СС поискаха повече 
време за разговори с другите 
политически формации.

васил терзиев отново ще 

направи покани до партиите в 
СоС за нови преговори. таки-
ва вече бяха разпратени в края 
на миналата седмица, но поло-
жителен резултат нямаше. 

още няма категорична яс-
нота какво предстои, ако съ-
ветниците продължат да не 
подкрепят нито един кандидат 
за председател. вероятно, ако 
до три месеца не се реши въ-
просът, ще се наложат нови 
избори за общински съвет. 
няма и изразени позиции дали 
някоя група ще подкрепи кан-
дидатура на ПП-ДБ-СС раз-
лична от тази на Бонев. вече 
се чуха и предложения пред-
седателското място да бъде 
дадено на ГеРБ. 

най-спешната работа на 
СоС е да приеме план-сметка-
та за чистотата на града, която 
трябва да бъде гласувана до 
края на годината. Преди това е 
нужен поне месец за обществе-
но обсъждане. 

ДУмА припомня, че от 
градската организация на БСП 
в София писмено информира-
ха, че няма да подкрепят Борис 
Бонев за председател на град-
ския парламент. Потвърди го 
и депутатът Георги Свиленски 
на среща с кмета терзиев в съ-
бота. в парламента лидерът на 
партията корнелия нинова за-
яви: “нашият отговор е “не”.

В навечерието на 21 ноември - Ден на християнското 
семейство, част от членовете на група “Осъмски ритми” 
при Народното читалище “Съзнание 1894” село Асеновци, 
община Левски, посетиха детска градина “Слънце” и 
заедно празнуваха

Работата на СОС остава блокирана
Съветниците в София ще направят трети опит за избор на председател на 30 ноември 

Снимка БТа

в Софийската районна 
прокуратура са образувани 
две досъдебни производ-
ства за полицейско насилие 
по време безредиците на 
протеста на футболни фе-
нове миналият четвъртък, 
съобщи заместник-главни-
ят прокурор мария Павло-
ва. И двете са за нанесени 
телесни повреди, като в 
единия случай жалбата 

идва от пострадалия човек, 
а във втория - прокурор се 
е самосезирал по медийни 
публикации.

До момента има уста-
новени петима служители 
от министерството на въ-
трешните работи, които 
признават, че евентуално 
са превишили своите пра-
ва по време на протеста в 
четвъртък, заяви между-

временно министърът на 
вътрешните работи калин 
Стоянов. Извършва се 
проверка на цялото меро-
приятие от страна на от 
Инспектората и Главната 
дирекция “национална по-
лиция”. Стоянов определи 
като прибързано решение 
отстраняването на замест-
ник-министъра Стоян те-
мелакиев след протеста. 

Две досъдебни производства 
за полицейско насилие 
при безредиците

Финансовият министър Асен васи-
лев заяви, че ако параметрите, заложени 
в бюджета не се изпълнят той “директ-
но” си отива.

По думите му разговорите с партньо-
рите за бюджета са довели до определени 
компромиси. на въпрос дали е готов да 
носи лична отговорност ако параметрите, 
заложени в бюджета, не се изпълнят той 
отговори: “Ако нямаме салдо 3% тази го-

дина и не постигнем салдо 3% до година, 
това означава една основните заявки на 
кабинета за еврозоната да бъде провале-
на. такова нещо ако се случи - аз директ-
но си отивам”, каза василев, но остана 
оптимистичен и допълни, че лично не 
вярва това да се случи.

той коментира и премахването на 
дерогацията за “Лукойл”, като заяви, че 
целите на това действие са да не отиват 

парите при Путин и да не се увеличат це-
ните. “на първи януари - максимално кра-
тък срок да се ограничи износа за трети 
страни, и на първи март вече да се спре и 
ползването на руски петрол за вътрешния 
пазар”, обясни финансовият министър.

кнСБ настоява в бюджета за 2024 г. 
да бъдат заложени допълнителни 700 ми-
лиона лева за заплати в различни сектори. 
Президентът на синдиката Пламен Ди-

митров уточни, че става въпрос за възна-
гражденията в транспорта, земеделието, 
висшето образование, здравеопазването 
и други сектори. По думите на Димитров 
само за възнагражденията на педагозите 
в средното образование са необходими 
между 150 и 200 млн. лева допълнително, 
за да достигнат 125 процента от средната 
заплата за страната за четвъртото триме-
сечие на 2023 г.: 

И вчера 54 населени места в Северо-
източна България останаха без електро-
снабдяване. най-много бяха те в област 
Добрич - 32, в Разградско бяха 13, във вар-
ненска област - четири, в Шуменско - три 
и две селища в Силистренска област. По 
отстраняване на авариите работеха повече 
от 70 екипа.

През изминалото денонощие служи-
телите на Регионална дирекция “Пожарна 
безопасност и защита на населението” в 
Шумен са реагирали на 38 сигнала, над 90 

души са били евакуирани на различни мес-
та. Пожарникарите са работили по 30 сиг-
нала за паднали дървета по улици и меж-
дублокови пространства и в Разградско. 
Четири пострадали автомобила след падна-
ли клони и дървета и обработени 50 сигна-
ла е равносметката от бурните ветрове през 
почивните дни в община Стара Загора.

Бедственото положение във варна бе 
отменено след силния ураганен вятър и 
валежите, които застрашиха здравето и 
живота на гражданите.

Василев обеща да си ходи при неизпълнение на параметрите в бюджета

54 населени места в Североизточна 
България още са без ток
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групата на социал-
демократите, социали-
стите и прогресивните 
(СДСП) в Парламентар-
ната асамблея на оССе 
избра ново ръководство 
в рамките на провежда-
щата се в ереван есенна 
сесия на организацията.

За още един мандат 
като председател едино-
душно беше преизбран 
зам.-председателят на 

бСП и български пред-
ставител в асамблеята 
кристиан вигенин. 

в последните две 
години под негово ръ-
ководство групата на 
СДСП увеличи двойно 
състава си, значително 
се подобри координа-
цията и бяха извоювани 
нови позиции в Парла-
ментарната асамблея. 
активните членове на 

групата вече са близо 
100 и идват от целия ре-
гион на оССе - от мон-
голия и азербайджан до 
канада и от исландия до 
кипър и малта.

Заместник-предсе-
датели в периода 2023-
2025 г. ще бъдат карина 
одебринк от Швеция, 
Даниела Де ридер от 
германия и луис граса 
от Португалия.

“бСП е в опозиция и 
ние изпълняваме своето 
задължение пред наши-
те избиратели. При об-
съждането на бюджета, 
а и на други закони, ще 
поставяме ясно своите 
позиции със съответ-
ните аргументи, за да 
може хората да чуят кой 
какво предлага. ние ви-
наги предлагаме алтер-
нативи на решенията на 
управляващата сглобка, 
които не са в интерес 
на хората. най-вероятно 
са си стиснали ръцете, 
но доколкото разбирам,  
от сглобката не желаят 
нови избори. най-веро-
ятно ще си поделят пор-
циите и ще се разберат. 
неслучайно се наричат 
сглобка”. това заяви 
депутатът от “бСП за 

българия”проф. румен 
гечев в тв интервю.

По думите му зна-
ците са много ясни, че 
именно ДПС кара влака, 
герб са режисьорите, 
а изпълнители са арти-
стите от ПП и Дб. “нали 
виждаме как от първия 
ред г-н Пеевски ги вър-
ти на малкия си пръст, 
как през половин час 
дава интервюта и върти 
цялата държава. и след 
като другите юнаци от 
несглобката и небългар-
ската група са съгласни 
да изпълняват, си е те-
хен проблем. но това 
реално е проблем и на 
българия. Фактическият 
премиер е г-н Пеевски, 
а другите козируват и 
изпълняват”, коментира 
проф. гечев кой реално 

управлява държавата.
“това ми намирисва 

на една голяма комбина-
ция, защото група хора в 
парламента от негслоб-
ката искат да си присво-
ят по някакъв начин ра-
финерията в бургас. ако 
има нарушения - съвсем 
ясно е, че всеки трябва 
да си носи отговорно-
стите. Залогът са акти-
ви за милиарди и някой 
иска прибере рафинери-
ята, за да може да упра-
влява българия през нея. 
“лукойл” има бензинос-
танции в няколко щата 
на америка. те продават 
без никакви проблеми на 
територията на СаЩ. те 
имат и бензиностанции 
в цяла западна европа. 
така че тия политиче-
ски игри, за да откраднат 

рафинерията, са опасни, 
защото са за сметка на 
българите. всичко, което 
е в полза на българската 
икономика ще го под-
крепим”, категоричен е 
прож. гечев.

“Управляващите сега 
си стиснаха ръцете да 
запазят дерогацията, но 
да намалят капиталовите 
разходи с 2 милиарда. в 
цяла европа в условията 
на криза публичните ин-
вестиции заместват част-
ните, които се свиват. 
това е втората изключи-
телно тъпа лъжа. таксата 
се налага на потребителя, 

а не на “газпром”, които 
са си продали газта на 
турция откъдето идва в 
българия. ние таксуваме 
българските потребите-
ли, фирми и граждани, 
унгарските, сръбските и 
други. Предупредихме 
в парламента, че това е 
опасна идея. Съгласиха 
се и сега я оттеглят”, об-
общи проф. гечев.

той изрази притесне-
ния за пътищата в бълга-
рия и обясни, че общин-
ските са в катастрофално 
състояние “Защо ще на-
маляваме капиталовите 
разходи, чрез които ние 
можем постепенно да 
решаваме този въпрос. 
категорично не сме съ-
гласни с това”, подчерта 
проф. гечев.

Проф. румен Гечев: 

Фактическият премиер е Делян Пеевски, а другите козируват 
и изпълняват, заяви депутатът от „БСП за България”

40% се оказаха недействителните 
бюлетини в някои секции на община 
каварна. това беше установено след 
повторното им преброяване, разпо-
редено от административния съд в 
Добрич. ведомството е провело че-
тири открити заседания, по време на 
които станало ясно, че нито един от 
чувалите не бил запечатан съгласно 
изискванията.

Според председателя на съда кра-
симира иванова в тях е имало голям 
брой насипни бюлетини, които е 
трябвало да бъдат опаковани, завър-
зани и запечатани с невъзможност да 
бъдат отваряни впоследствие. “има-
ше опаковки, които бяха от двете 
страни отворени и можеше спокойно 
да се вадят бюлетините от пакетите”, 
съобщи тя.

По думите на иванова в почти 
всички чували бюлетините не отго-
варят на вписаното в протоколите. 
най-големи били разминаванията не в 

недействителните, а в действителните 
бюлетини, и то за определени партии.

Съдия иванова определи случая 
като фрапиращ, тъй като се вижда 
как има задраскване, удебеляване, за-
чертавания, за да бъде тази бюлети-
на недействителна. това, според нея, 
будило учудване същевременно как 
Сик при деветима представители не 
са видели такъв огромен брой недей-
ствителни бюлетини и са ги отчели за 
действителни.

назначени са две експертизи - 
видео-техническа, която трябва да 
покаже дали има въздействие върху 
бюлетините в секционните комисии 
и дали има уговаряне между тях и съ-
дебно-статистическа, чиято цел е да 
установи дали тези разминавания ще 
доведат до промяна на мандатите в 
общинския съвет.

Следващото заседание на адми-
нистративен съд в Добрич е утре - 22 
ноември.

40% недействителни бюлетини 
установиха в община Каварна

АбонАмент

2024
Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестника 
до 20 декември 2023 г.

12 месеца - 204 лв.

6 месеца - 102 лв.

3 месеца - 51 лв.

1 месец - 18 лв.

За повече информация: тел.: 02 9705 203 и 02 9705 216

Каталожен номер: 6

Кристиан Вигенин е преизбран за председател  
на Групата на социалистите в ПА на оССе

ГеРб са режисьорите,  
а артистите са ПП и Дб
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Ще имаме ли говедовъдство 
и оранжерийни зеленчуци бъл-
гарско производство или ще пус-
каме кепенците - за да потърсят 
отговор на този въпрос фермер-
ски организации организират 
мирен протест в четвъртък пред 
министерството на земеделието 
в София. 

организатори на протеста са 
Бойко Синапов от обединени 
български животновъди, Дими-
тър Зоров от национален съюз 
на говедовъдите в България, 
Пенка Христова от институт на 
жените фермери, иван Чалъков 
от Съюз на животновъдите в 
България, мария Степанчева от 
асоциация на биволовъдите в 
България и велин Георгиев от 

национална асоциация на оран-
жерийните производители.

До това решение се е стиг-
нало след многократни срещи с 
министъра на земеделието ки-
рил вътев, пресконференции и 
писма до институциите, в които 
от бранша са сигнализирали за 
кризисната ситуация във ферми-
те. на фона на високите разходи 
подпомагането намалява чувст-
вително. Ставката по преходната 
национална помощ пада от 200 
лв. на 73,67 лв. за едно говедо и 
от 337 лв. на 129,60 лв. за един 
бивол. обвързаното подпомага-
не се очаква да бъде надолу с 30-
40% спрямо предходните години 
по схемите за говеда и биволи. 
не всички фермери са получили 

своята украинска помощ. в бю-
джета за 2024 г. не са предвидени 
почти никакви средства за дър-
жавни помощи, включително по 
нова украинска помощ и “де ми-

нимис”. това посочват от бран-
шовите организации.

на преден план от бранша от-
ново ще поставят своите искания 
за финансово подпомагане, което 

да позволи фермите да оцелеят, 
докато се изготвят оздравителни 
и перспективни планове. За да не 
продължава закриването на сто-
панства, представителите на жи-
вотновъдите и оранжерийните 
производители настояват полага-
емата им се компенсация за вой-
ната в Украйна да бъде изплате-
на незабавно на 100% на всички 
фермери съгласно меморандума, 
подписан на 20 септември с ми-
нистър-председателя николай 
Денков. както и в бюджет 2024 
г. да бъдат заложени и осигуре-
ни 426 млн. лв., с които да бъдат 
компенсирани загубите на живот-
новъдите и зеленчукопроизводи-
телите, понасящи последствията 
от войната в Украйна.

Обява

О Б Я В Л Е Н И Е
На основание чл.25, ал.1 от Закона за общинската собственост, 

У В Е Д О М Я В А М
Собствениците на поземлени имоти, които се засягат от реализацията на обект: „Частично измене-

ние на ПУП - ПУР” по плана на село Гьоврен, община Девин, за предстояща процедура по принудително 
отчуждаване на основание глава III от Закона за общинската собственост (ЗОС), съгласно  влязъл в сила 
ПУП - ПУР, одобрен с Решение №117 от 26.07.2016 г. на Общински съвет Девин, предвиждащ изграждане 
на улица - публична общинска собственост (чл.21, ал.1 от ЗОС) между кв. 20 и кв. 30, от о.т. 192в, през о.т. 
161, о.т. 162, о.т. 163 до о.т. 164, засягащо имоти с пл. №182, пл. №183, пл. №184, пл. №185 и пл. №188, 
както следва:

1. Имот с пл. №182, кв. 20, по плана на с. Гьоврен, община Девин, област Смолян, одобрен със заповед 
№101/11.07.1980 г. на Председателя на Окръжен народен съвет - гр. Смолян, с площ 85 кв.м. Трайно пред-
назначение на територията: урбанизирана; начин на трайно ползване: ниско застрояване до 10 м, собстве-
ност на Кезим Реджепов Кокалов.

Размерът на обезщетението е 616 (шестстотин и шестнадесет) лв. 
2. Имот с пл. №184, кв.30, по плана на с. Гьоврен, община Девин, област Смолян, одобрен със заповед 

№101/11.07.1980 г. на Председателя на Окръжен народен съвет - гр. Смолян, с площ 9 кв.м, трайно предназ-
начение на територията: урбанизирана, начин на трайно ползване: ниско застрояване до 10 м, собственост 
на Мустафа Мустафа Синап.

Размерът на обезщетението е 210 (двеста и десет) лв., разпределен между собствениците, както следва:
- Садет Мустафова Юрекли - 1/3 идеални части - 70.00 лв.;
- Фатма Мустафа Коджа - 1/3 идеални  части - 70.00 лв.;
- Сали Мустафа Синап - 1/3 идеални части - 70.00 лв.
    
 ЗДРАВКО ИВАНОВ
 КМЕТ НА ОБЩИНА ДЕВИН

руските инвестиции в недвижими 
имоти у нас продължават да се топят, това 
показва, че повече от руските граждани 
продават жилищата си в България, вместо 
да купуват такива. За първите девет месеца 
на тази година нетният поток от инвести-
ции на чуждестранни лица в недвижими 
имоти е отрицателен в размер на 11,4 млн. 
евро, като в т.ч. отрицателен поток от 12,7 
млн. евро за русия. За сравнение за същия 
период на миналата година нетният поток 

е отрицателен в размер на 22,6 млн. евро.
По данни на агенцията по вписвания-

та към края на август собственост на руски 
граждани са 7472 имота. най-много от 
тези жилища, очаквано, се намират в об-
ласт Бургас - 5298, а 997 са в област варна. 
Става въпрос явно за ваканционни имоти 
в българските курорти. 117 имота на руски 
граждани се намират в област Добрич, а 
214 в столицата. в Благоевград такива са 
463 имота, а в Пловдив - 96 и 80 в Смолян.

22 на сто от българските потребители планират да харчат по-малко за подаръци 
за празниците, 19% по-малко за храна и напитки (в италия този процент е 14), а 17% 
ще харчат по-малко за забавления (в австрия процентът е 13). това показват данни на 
изследването “как потребителите променят навиците си при пазаруване”, направено 
от “Сапио рисърч” по поръчка на платформа за плащания. Проучването е проведено 
сред 14 500 потребители в обединеното кралство, СаЩ, канада, Германия, австрия, 
България, италия, Перу, Чили, Бразилия, мексико, колумбия, аржентина и еквадор, 
като изследва промяната на потребителското поведение и отношение към плащанията. 
21% от анкетираните посочват, че планират да се възползват от сезонните оферти и 
намаления, за да оптимизират портфейла си, а 20% казват, че благодарение на по-го-
лемите спестявания, които са успели да направят през годината, влизат подготвени в 
празничния сезон и по-високите цени на продуктите и услугите не ги притесняват. 

Животновъди се организират 
за протест в София
Искат финансово подпомагане, което да позволи фермите да оцелеят

най-богатият 1 процент от население-
то на света е генерирал толкова емисии с 
въглероден диоксид през 2019 г., колкото 
петте милиарда души, които съставляват 
най-бедните две трети от човечеството. 
това показват заключенията от най-новия 
доклад на неправителствената организа-
ция за борба с бедността Oxfam, цитиран 
от Бта.

най-богатият 1 процент от населението 
на планетата, или 77 милиона души, са били 
отговорни за 16 процента от емисиите на 
парникови газове през 2019 г. това е повече 
от всички емисии, генерирани от автомоби-
ли и пътен транспорт. в същото време най-
богатите 10 процента от жителите на света 
са били виновни за половината (50 процен-
та) от емисиите на въглероден диоксид през 
2019 г., разкрива още докладът.

всяка година емисиите, които най-бо-
гатият 1 процент отделя в атмосферата, 
са равностойни на общата икономия на 

вредни емисии, произтичаща от работата 
на около 1 милион вятърни турбини, се 
посочва още в доклада.

въз основа на данните може да се 
направи предположение, че ще са необ-
ходими около 1500 години на някой от 
най-бедните слоеве от населението, за да 
произведе толкова въглеродниш емисии, 
колкото милиардерите изпускат само за 
година, според Oxfam.

Докладът показва огромната разлика 
между въглеродния отпечатък на свръх-
богатите, чийто луксозен начин на живот 
и инвестиции в замърсяващи индустрии 
водят до глобално затопляне, и по-голя-
мата част от хората по света.

Прекомерните емисии от най-богатия 1 
процент от населението на света ще причи-
нят 1,3 милиона смъртни случая, свързани 
с горещините. Повечето от тези смъртни 
случаи ще настъпят до края на настоящото 
десетилетие, пише още в доклада.

Близо 600 големи ком-
пании и дъщерни друже-
ства на мултинационални 
корпорации у нас ще бъ-
дат облагани с по-висок 
корпоративен данък от 1 
януари 2024 г. вместо с 
10% печалбата им ще бъде 
обложена с 15%, от което 
в бюджета още догодина 
се очакват около 220 млн. 
лв. повече приходи от този 
налог.

По-високият данък 
печалба ще засегне само 
дъщерните дружества на 
мултинационални корпо-
рации в България, както и 
изцяло национални групи 
предприятия, на които го-
дишните приходи в консо-
лидираните финансови от-

чети на компанията-майка 
надхвърлят 750 млн. евро 
през поне две от послед-
ните четири години. т.е. 
не всички над 1120 фирми 
у нас, които са част от мно-
гонационални групи, ще 
бъдат обложени с допъл-
нителен данък печалба.

По-високата данъчна 
ставка е резултат от две 
решения за въвеждане на 
глобален минимален данък 
- директива на европей-
ската комисия и решение 
на организацията за ико-
номическо сътрудничест-
во и развитие. България 
е една от 130-те държави, 
които подкрепиха преди 
две години правилата на 
оиСр за въвеждането на 

15% глобален минимален 
данък печалба. идеята е 
да се спре надпреварата 
между държавите в на-
маляването на данъчните 
ставки с цел привличане 
на инвеститори, а мулти-
националните корпорации 
да избягват плащане на 
данъци, възползвайки се 
от дъмпингови ставки в 
отделни държави.

от министерството на 
финансите уточниха, че 
15-процентият данък ще 
засегне 309 фирми у нас, 
които са част от корпора-
ции с компания-майка в 
европейския съюз, 280 - с 
компания-майка в страна 
извън еС и 5 национални 
корпорации.

1% от най-богатите изхвърля вредни 
емисии колкото 2/3 от най-бедните

600 фирми ще плащат 
15% данък печалба

Руснаци продават имотите си у нас

22 на сто от българите ще харчат 
по-малко по празниците
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СВЕТОВЕН ДЕН НА ПОЗДРАВИТЕ. Честван за 

пръв път през 1973 
г.по инициатива на 
двама братя от щата 
Небраска - Майкъл и 
Брайън Маккормик, 
като реакция срещу 
засилване на между-
народното напрежение. Поводът за обявяването му 
е четвъртата арабско-израелска война (6 октомври 
- 11 ноември 1973 г.). Днес отбелязваме Деня на хрис-
тиянското семейство и на православната християн-
ска учаща се младеж.

СВЕТОВЕН ДЕН НА ТЕЛЕВИЗИЯТА. Отбелязва 
се от 1996 г. с резолю-
ция на ООН в чест на 
първия Световен теле-
визионен форум в Ню 
Йорк, САЩ (1996 г.). 
На всички държави е 
предложено да отбе-
лязват този ден, като обменят тв програми, пос-
ветени на мира, безопасността, икономическото и 
социалното развитие, разширяването на културния 
обмен.

1881 - УМИРА АМИ БУЕ, ФРЕНСКИ ГЕОЛОГ, 
ПО-КЪСНО ПРИЕЛ АВСТРИЙСКО ПОДАНСТВО 
(Р. 1794 Г.). Един от пи-
онерите на геоложките 
проучвания в Европа. 
Известен с изследвания-
та си на Балканите и в 
частност - в България. 
Проучва Рила, долината 
на р. Струма, Пирин, 
Софийската котловина, Витоша, Стара планина, р. 
Искър, р. Марица, Родопите и др. Изработва първа-
та геоложка карта на България.

1995 - ПОДПИСАНО Е ДЕЙТЪНСКОТО СПОРА-
ЗУМЕНИЕ. Мирният 
договор е парафиран 
във военновъздуш-
ната база Райт-Пе-
търсън край Дейтън, 
Охайо. С него офици-
ално се слага край на 
продължилата близо 
4 години гражданска война в Босна и Херцеговина. 
Дейтънското споразумение е резултат от Дейтън-
ската конференция, състояла се от 1 до 21 ноември 
с.г. с участието на президентите на остатъчна 
Югославия Слободан Милошевич, на Хърватия Фра-
ньо Туджман, на Босна и Херцеговина Алия Изетбе-
гович и главния преговарящ от американска страна 
Ричард Холбрук, както и ген. Уесли Кларк.

1996 - УМИРА АБДУС САЛАМ, ПАКИСТАНСКИ 
ФИЗИК (Р. 1926 Г.). 
Известен с теорията 
за електрослабото 
взаимодействие, обе-
динение на теориите 
за електромагнитно-
то и слабото ядрено 
взаимодействие. Той 
е първият пакистанец 
и мюсюлманин, получил Нобелова награда (1979 г.). 
През 1964 г. основава и оглавява Международния цен-
тър по теоретична физика край Триест, който днес 
носи неговото име.

2004 - УМИРА МОРИС АЛАДЖЕМ, БЪЛГАРСКИ 
КОМПОЗИТОР И АРАНЖОР (Р. 1932 Г.). Главен ху-
дожествен ръководител на 
дирекция “Българска естра-
да” към Държавно обеди-
нение “Музика”, музикален 
директор на “Балкантон”. 
Автор е на над 1000 аранжи-
мента и над 300 популярни 
песни. Носител е на първа 
награда на Съюза на българ-
ските композитори за 1984 г., на награда за цялостно 
творчество на “Златния Орфей” (1995) и др.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Йеменските хуси от-

влякоха кораб, на който 
се намират двама наши 
сънародници. този път 
поне научихме за слу-

чилото се още в самото 
начало, а не както при 
българите, държани като 

заложници от Хамас. За 
тях се разбра месец по-
късно. и както се разбра 
- така се и забрави. ни-

кой вече не споменава 
нищо по въпроса. как са? 
мвнр има ли сведения 
за тях? Живи ли са? или 
тогава премиерът Денков 
и ротацоинната му парт-

ньорка само се разходиха 
до израел и си направиха 
бърз пиар?

Повечето новини, ко-

ито достигат до нас са 
благодарение на чуждес-

транните медии - явно 
те са по-добре запознати 
със случващото се. Бла-

годарение на тях знаем, 
че хусите са обещали да 
се държат с чужденците, 

които не са евреи, както 
повеляват “мюсюлман-

ските ценности”. това 
може да се тълкува по 
много начини, но нека 
бъдем позитивни и прие-

мем, че това означава, че 
ще се държат с тях като 
с гости... все пак кон-

фликтът не е между мю-

сюлманите и целия свят, 
а между мюсюлманите и 
евреите.

Друго нещо е обез-

покоително. До каква 
степен дипломатите ни 
ще си свършат качест-

вено работата? или ще 
разчитат на колегите си 
от румъния, мексико, 
Филипините, дори от во-

юваща Украйна? Защо-

то там със сигурност са 
много по-ангажирани с 
изпадналите в беда свои 
граждани.

от заложниците на 
Хамас се интересуват 
вече само техните род-

нини, близки и приятели. 
Да не се окаже, че същата 
участ ще споходи и два-

мата българи от кораба? 
въобще всичко при нас е 
една голяма въпросител-

на. Дори самият вътре-

шен министър твърди, че 
още не е сигурно нашен-

ци ли са, какви са...
Докога управляващи-

те ще ни обричат да сме 
заложници на тяхното 
невежество и некадър-

ност.

АНАТолИй сТАНКУлов

Кой? Кой управлява
  �

Александър СИМОВ

от три дни насам слу-

шаме как този кабинет 
няма алтернатива. как 
цената на Сглобката била 
тежка и ужасяваща, но 
ние живеем в една и съща 
епоха с най-добрите са-

маряни във вселената и 
те са се нагърбили със 
свръхотговорната задача 
да управляват, вместо да 
хващат бронзов тен по 
топлите острови...

но нито един журна-

лист така и не се осмели 

да попита основното: “А 
кой всъщност управля-

ва?” Защото това е основ-

ният въпрос в държавата. 
Преди два дни въ-

трешният министър ди-

ректно обвини кирил 
Петков, че се меси в не-

говата работа и е искал 
да мести в йерархията 
дадени служители. За 
втори път министър от 
кабинета директно сочи 
към Петков като реке-

тьор номер 1 на мнозин-

ството. министърът на 
електронното управле-

ние пък директно си по-

иска охрана, защото се 
чувствал заплашен. Пак 
от кирил Петков.

Същевременно ста-

ва ясно, че нито кирил 
Петков, нито николай 
Денков могат да уволнят 
калин Стоянов. 

о, да, могат да му ис-

кат оставката по три пъти 
на ден, а верните алко-

холици, пардон, труба-

дури на управлението да 
разнасят мита за мощта 
на евро-атлантическите 
партии, но не могат да го 
уволнят? 

ивайло мирчев може 
да праска статус след 
статус с подозрения за 
вътрешния министър и 
неговите чести срещи 
с Пеевски, но пък така 
влиза в откровена коли-

зия със собствената им 
пропаганда. нали те яз-

деха Пеевски по начин, 
който е възможен само в 
порнофантазиите? нали 
Пеевски беше опитомен 
и превърнат в кротко ев-

ро-атлантическо агънце?
какъв е изводът то-

гава?
изводът е само един. 
този кабинет е като 

айсберг. на повърхността 
виждаме някакви басту-

ни и нелепи фигуранти, а 
в тъмните бездни се кри-

ят други сили, други кон-

струкции, други хора. 
кой е назначил въ-

трешния министър? 
кой? кой.
Лидерът на СДС ру-

мен Христов преди ня-

колко месеца обяви, че е 
напълно нормално пра-

вителството да е създаде-

но в девически манастир. 
“Пред очите на Бога”, 
рече той, пропускайки 
факта, че очите на Бог 
определено не са очите 
на обществото. но като 
гледам какви процеси се 
развиват и каква картина 
ни разкриват светкавици, 
които трещят над блато-

то, започвам да мисля, че 
това правителство пове-

че прилича на продукт на 
сатанински ритуал...

Задкулисна мелодра-

ма с демонични оттенъци 
и със специалното учас-

тие на Посолството.
кой ни управлява.
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Интервю на Нора СТОИЧКОВА, БСТВ

 Г-н Илиев, какъв е вашият ико-
номически прочит на политически-
те събития, уличните метежи през 
последните дни?

- Политиката и икономиката са 
свързани, няма как да го отричаме. 
Според мен това, което се случва сега, 
е игра. Борисов си връща на реформа-
торския блок, които навремето бяха и 
в кабинета му, и в коалиция с ГерБ. 
Сега Борисов е в  изгодна ситуация те 
да държат руля, а той привидно да не 
участва. от сутрин до вечер ставаме 
свидетели на един безумен театър. До-
като от “козяк” не им се каже на тези 
хора, че Сглобката вече не може да съ-
ществува така, те няма да се разделят. 
не си го измислям аз. каза го депута-
тът Ицо Хазарта по Би ти ви, който се 
възмущаваше, че либералните гласове 
са били потиснати от г-н Борисов и г-н 
Пеевски. когато си се хванал на хоро-
то, ще го играеш. 

 Има ли нещо общо спорът, 
който се разрази в парламента по 
отношение отмяната на дерогаци-
ята за внос на руски петрол?

- Според мен две са причините. 
едната е така с ентусиазъм да покажем 
на нашите евроатлантически партньо-
ри, че видите ли, вие ни давате право 
да отложим спирането и използването 
на руски нефт, ама ние сме толкова 
правоверни, че сами искаме да го пре-
махнем. И така стана едно състезание 
между кучетата, които искат да хванат 
кокала - да покажат, че те са най-голе-
мите евроатлантици. 

Само че по време на ротацията, 
динамиката е такава, че някой все пак 
държи руля и това е г-н Денков, на 
който аз не съм голям фен, но не мога 
да отрека, че в момента той се държи 
държавнически, защото е притиснат 
до стената. той знае, че ако ердоган 
затвори Босфора и цените хвръкнат 
от Близкия Изток, който целият е на-
стръхнал срещу Запада, и стигнат 200 
долара за барел, ще настане всеобща 
печал. Ако има ембарго и се затвори 
ормузкият проток, Суецкият канал 
и ердоган затвори Босфора, за да на-
каже западния свят, който помага на 
Израел в Газа - това е абсолютно ре-
алистичен сценарий. Самият ердоган 
го каза - ако трябва турски войници ще 
влязат на терен в Газа. Дори се говори, 
че петролът, който стига до Израел, 
може да бъде спрян, като вид атака от 
арабския свят. 

Според мен Денков неслучайно 

говори за опасността, защото цената 
за нас може да стане стратосферна, но 
може и да няма достатъчно  количе-
ства, с което той да остане в истори-
ята.  втората причина - забелязвам, 
че и ДБ, както и сериозни русофоби,  
осъзнават кой ще получи “Лукой неф-
тохим” в един момент, ако си тръгнат 
руснаците. 

 Кой ще го получи?
- някой български предприемач ще 

бъде, който е силен в темата “горива”. 
Аз не мога да кажа конкретно, защото 
не го правя аз, но те го правят и зна-
ят. Предполагам, те си дават сметка, 
че все някой трябва да оперира тази 
рафинерия, защото 3 млн. литра гори-
ва като ги нямаме, ние тук просто ще 
взривим региона. 

Истината е, че в България цените 
на горивата и сега са най-ниски в ев-
ропа. Дават ни за пример Гърция, но 
там отдавна литърът е минал 2 евро, 
т.е. близо 4 лв. Да отидат да видят. 
една голяма част от нефта, който идва 
от Гърция, по същество е руски нефт. 
това и американците го знаят, дори 
купуват компании и рафинерии вътре 
в Гърция, за да го ползват, защото ви-
дяха, че няма как тези санкции срещу 
русия да сработят. 

За 2022г. руснаците имаха 30% 
ръст на приходите от нефт, въпреки 
санкциите. Гърците използват своите 
кораби, с които търгуват и печелят. те 
ни доставят руския нефт. 

така че става една какофония, но 
това са двете причини, които според 
мен притесняват Денков - липсата на 
горива и потенциално високата им цена, 
ако впоследствие български предприе-
мач или група се окажат собственици 
на “Лукойл”. не знам дали няма да се 
окаже, че ПП и ДБ са работили така, че 
да подарят рафинерията на хора, срещу 
които са се борили във времето. 

 А не е ли възможно това да е 
някой от американските гиганти 
като “Ексон Мобайл” например, 
чрез които американците, воювайки 
с Русия за контрола на Черно море, 
идеално ще стъпят тук, през “Неф-
тохим”?

- не е невъзможно. но си мисля, 
че ако беше така, нямаше да има такъв 
отпор от страна на ПП и ДБ. не над-

ценявайте възможностите дори и на 
американските компании в момента да 
влияят. виждате, че и един Израел не 
ги слуша. 

второ, за 7 и 8 блок в козлодуй - 
хипотетично можеха да станат с аме-
рикански технологии, само че това 
нещо минава през евратом, а там седят 
германци и автрийци, които не искат 
ядрена енергетика. 

 Най-голямата ядрена сила на 
континента обаче е Франция с 57 
ядрени реактора...

- Да, но забелязахте ли, че на фран-
цузите не им се даде никакъв шанс да 
играят за “Белене”. Германците затво-
риха ядрените си централи...

 Сега ще ги отварят - някои от 
тях, защото енергетиката им не 
може да издържи на неустойчивост-
та на производството на отк от вя-
търните перки и соларни панели. 

- това не е копче да го натиснеш да 
ги спреш, да ги отвориш, не става точ-
но така... Идеологията е много силна в 
европа и по-скоро европа е склонна да 
се деиндустриализира, да няма храна и 
енергетика, независимо от политиче-
ската цена, отколкото здравият разум 
да надделее. За съжаление, съм скеп-
тик, че може бързо да стане това отва-
ряне в Германия. 

 Според вас, ще има ли заседание 
на парламента, на което да се събе-
ре кворум, за да се гласува вота на не-
доверие? Или това оттук нататък 
прилича на политическа криза?

- Аз не мисля, че има политическа 
криза. Докато нашите евроатланти-
чески партньори, които контролират 
изцяло нашия политически живот и 
основните политически субекти, не 
кажат дали това правителство ще го 
бъде. Според мен сега има игра на 
дребно. всеки дърпа чергата към себе 
си, но това е прах в очите. няма по-
литическа криза. По-скоро Борисов 
иска постоянно да държи в шах Ден-
ков, те пък се обиждат, че постоянно 
ги брандират като някакви русофили и 
се заяждат... томислав Дончев го каза: 
“това е много неприятно, но много по-
гнусно би било всичко алтернативно”. 
така че те казват: няма алтернатива. 

 Според мен ГЕРБ и ДПС ще 
влязат в зала, когато от ПП-ДБ им 

обещаят, че ще се случи тяхната 
игра с “Лукойл”. 

- Има нещо такова, нещо трябва да 
им се даде. Изнудват се едни други. 

- Вече съвсем открито се говори, 
че план-сметката на Асен Василев 
не е съвсем вярна. Но чак такова го-
ворене, дори от среди на ПП-ДБ сре-
щу проектобюджета малко ни идва 
в повече. Какво се случва?

- ек ни дава икономически растеж 
за 2024 г. от 1,8% за догодина, ние за-
лагаме 3,2%. това е най-оптимистич-
ната прогноза и се прави, за да може 
икономическият растеж на хартия 
да изглежда по-голям и спрямо него 
всички останало - дългът, дефицитът, 
проблемите да изглеждат по-малки. в 
живия живот не е така. Германците са 
в рецесия, нашият износ страда, вно-
сът ни - също. Събираемостта на ДДС 
е зле. не излиза 1 млрд. за тази година. 
много сметки не излизат, залагат се 
огромни рекордни разходи и то в си-
туация, в която икономиките се заба-
вят. в същото време малкият и среден 
бизнес е смазан от проверки и данъци, 
виждате какво още се предлага и се 
прави от паника и безсилие. 

как да се напълни тая голяма кош-
ница, която е обещана? И г-н Асен ва-
силев го отигра политически: “хайде, 
парламентът, отрежете вие. Аз давам 
на хората, отрежете вие”. Аз не знам 
политик в България, който да каже от-
къде ще се отреже в разходите. 

България трябва да е ефикасна с 
това, което има, а не да изстисква мал-
кия и среден бизнес. Стига са изтичали 
милиарди в чужди джобове. нали това 
беше обещанието на Асен василев - 
че няма да взимаме повече дългове. А 
какво се случва - за три години напред 
ние буквално ще удвоим дълга. някой 
казал - то като процент не е кой знае 
какъв проблем. не, държави са фали-
рали и с по-малки проценти. 

ние имаме проблем с ликвидност-
та. не можем да си платим текущите 
задължения към пенсионери, соци-
ални системи, лихви, защото просто 
икономиката ни не работи добре. в 
такава ситуация, дано не се материа-
лизира, държавата може да се обърне 
към мвФ и да иска помощ. тогава от-
говорът ще бъде - съотношението 2:1 
(лева към евро) във валутния борд го 
променете на 4 лева за евро. това е най-
негативният риск, но той съществува. 
Затова не трябва много да задлъжнява-
ме, защото сме в борд. Давам пример. 
При този катастрофичен сценарий, ако 
имате спестени 5000 евро, то автома-
тично те ви стават 2500 евро.     

(със съкращения)

Кузман ИлИев:

Затворят ли 
проливите,
барелът 
скача до $200
Нали Асен Василев обеща, че няма да взимаме повече заеми, а се оказва, 
че се планира дългът да скочи двойно след 3 г., казва икономистът

В сглобката всеки дърпа чергата 
към себе си, но това е прах 
в очите, няма да я развалят

“
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в един от хотелите в Сан Фран-
циско председателят на кнр Си 
Дзинпин се изказа пред предста-
вителите на американския бизнес 
елит с послание, което бе прието 
с бурни овации: китай е огромен 
пазар и приятел на Съединените 
щати! 

За да се срещнат с китайския 
лидер, в хотел “Хаят риджънси” 
дойдоха изпълнителният директор 
на компанията “тесла” илон мъск, 
шефът на “епъл” тим кук и ръко-
водителят на “Пфайзер” Алберт 
Бурла. те бяха заинтересовани от 
продажбата на повече електрически 

автомобили, айфони и фармацев-
тични продукти в страната с втора-
та по големина икономика в света.   

След дългоочакваните прего-
вори с президента на САЩ Джо 
Байдън, Си Дзинпин се обърна към 
аудиторията от триста души: “ки-
тай е супер голяма икономика и су-
пер голям пазар. модернизацията 
за 1,4 милиарда китайци е огромна 
възможност, която китай предос-
тавя на света.”

“Светът има нужда от сътруд-
ничеството между китай и Съеди-
нените щати за по-добро бъдеще. 
китай е готов да бъде партньор и 
приятел на САЩ”, добави той. 

и тези топли чувства изглежда 
бяха взаимни. “Ако прегледате спи-
съка на най-големите американски 
компании, опериращи в китай, те 
всички бяха там”, заяви представи-
телят на един технологичен гигант 
от Сан Франциско, който присъст-
ва на срещата на бизнес елита със 
Си и пожела да остане анонимен. А 
основателят на “Бриджуотър” рей 
Далио, насочвайки се към събити-
ето в хотел “Хаят”, отбеляза, че “е 
много щастлив от това развитие на 
отношенията със Си”.

 
На стр. 9

Докато руският пре-
зидент гледа към втора-
та годишнина от инва-
зията срещу Украйна, 
самоувереността му е 
видима отвсякъде. Дъл-
го чаканата украинска 
контраофанзива не успя, 
което засили позициите 
на москва при евенту-
ални преговори. Путин с 
основание смята, че вре-
мето е на негова страна. 
няма никакви данни, че 
на фронтовата линия ру-
сия губи войната, която е 
вече война на изтощение. 
руската икономика е на-
истина разклатена, но тя 
не е в руини. колкото и 
да е странно, властта на 
Путин е още по-стабилна 
след бунта на Пригожин 
през юни. 

обещанията на За-
пада за съживяване на 

отбранителната им про-
мишленост се сблъскаха 
с бюрократични блокади 
и трудности по веригата 
за доставки. А санкциите 
срещу москва и контро-
лът върху руския износ 
възпрепятстват военните 
усилия на Путин в много 
по-малка степен от очак-
ваното. руските военни 
заводи увеличават своята 
продукция и превъзхож-
дат западните по произ-
водството на артилерий-
ски снаряди.

Повишените цени на 
петрола, донякъде бла-
годарение на сътрудни-

чеството със Саудитска 
Арабия, пълнят руската 
хазна, докато Украйна 
е силно зависима от за-
падните парични потоци. 
Увеличавайки вноса на 
руски петрол и други су-
ровини, китай и индия 
осигуриха важна подкре-
па за руската икономика. 
Путин изчисли, че в ико-
номическите отношения, 
в краткосрочен план, е 
по-изгодно да е младши 
партньор на китай. ки-
тайските стоки са почти 
50% от руския внос, а ру-
ските енергийни гиганти 
вече се ориентират към 

продажби в китай.
нищо от казаното до-

тук не трябва да ни изне-
надва. Повече от половин 
година преди нахлуването 
в Украйна (24 февруари 
2022 г.), Путин подписа 
нова Стратегия за нацио-
налната сигурност на ру-
сия. водещата идея в този 
документ е страната да се 
подготви за дългосрочна 
конфронтация със Запада. 
Днес руският президент 
може да обяви пред наци-
ята, че тази негова страте-
гия е успешна.

На стр. 9

Си Дзинпин взе участие в специална вечеря с американски бизнесмени. Те го посрещнаха 
с бурни овации и отбелязаха положителни промени в реториката му. Според тях обаче 
все още е рисковано да се прави бизнес в Китай поради позицията на САЩ

КИТАЙ И САЩ: ВРАГОВЕ ИЛИ 
НЕИЗБЕЖНИ ПАРТНЬОРИ? 

КитайсКо-америКансКата среща в сан ФранцисКо не отговори на въпрос №1:

  �
Райън МАКМОРОУ

  �
Юджийн РУМЪР

* Британски експерти по Русия, Китай и Близкия изток.  
Като специален пратеник на “Файненшъл таймс” за Южен  

Китай Севастопуло прекарва пет години в Хонконг, дълги години  
е кореспондент на вестника към Белия дом и Пентагона

  �
Деметри СЕВАСТОПУЛО*

  �
Андрю С. УАЙС*

Да се разделим със заблудата, 
че Русия е победена

* Юджийн Румър е бивш служител  
в руския сектор на американското разузнаване  

към Националния съвет за разузнаване, сега  
е директор на програмата “Русия и Евразия”  

във Фондация “Карнеги”. Андрю С. Уайс е  
вицепрезидент по проучванията на “Карнеги”,  

експерт по Русия в президентските  
администрации на Джордж Буш и Бил Клинтън
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Снимки БТА 

Президентът на САЩ Джо Байдън 
традиционно ще “помилва” две пуйки 
по случай Деня на благодарността, 
който се празнува този четвъртък. 
Дотогава птиците, кръстени 
Либърти и Бел, ще прекарат няколко 
дни в луксозния хотел “Уилърд 
Интернешънъл” във Вашингтон

нидерландия официално е 
поискала от ек допълнителна 
мисия за установяване на фа-

кти в България, съобщи БнР. 
тя е свързана с ветото на крал-

ството върху присъединяване-

то на страната ни към Шенген-

ското пространство, на което 
се противопоставя и Австрия.

За искането за тази мисия 
преди повече от месец съоб-

щи министърът на миграцията 
на нидерландия ерик ван дер 
Бург, а по-късно и служебни-

ят премиер марк Рюте, кой-

то подчерта, че очаква от нея 
обективен, а не “подсладен 

доклад” за върховенството на 
закона.

в нидерландия предстоят 
в сряда предсрочни парламен-

тарни избори. Според проуч-

ванията фаворит е партията 
“нов социален договор”, огла-

вявана от Питер омтзихт. тя е 
дясноцентристка и се проти-

вопоставя на бъдещото раз-
ширяване на еС. “За омтзихт 
приоритетите са вътрешнопо-

литически и едва ли може да 
очаквате положително реше-

ние за Шенген”, заяви евроде-

путатката София ин’т велд от 
“обнови европа”.

министърът на отбраната на САЩ Лойд остин обсъди в 
киев осигуряването на украинската армия с достатъчно въ-

оръжение и техника за бойни действия през зимата, предаде 
тАСС. визитата му не бе обявена предварително от съображе-

ния за сигурност. 
в съобщение на Пентагона се казва, че остин и домакини-

те му “ще се фокусират върху по-нататъшното укрепване на 
стратегическото партньорство между САЩ и Украйна, вклю-

чително гарантиране, че украинските въоръжени сили разпо-

лагат с необходимите способности за провеждане на военни 
операции както през зимата, така и за защита на страната от 
бъдещи руски заплахи”. остин ще “затвърди непоколебимата 
подкрепа на САЩ за борбата на Украйна за свобода”, гласи 
още съобщението.

“САЩ ще продължат да подкрепят Украйна в борбата й за 
свобода и срещу руската агресия, както сега, така и в бъдеще”, 
написа остин в мрежата екс.

Почина бившата първа дама 
на САЩ Розалин Картър

Бившата първа дама на САЩ 
Розалин Картър, най-близкият съ-
ветник на Джими Картър през един-
ствения му мандат на президент, 
почина на 96-годишна възраст. Тя 
имаше деменция и от месеци здра-
вословното й състояние се влошава-
ше. Центърът “Картър” съобщи, че 
е издъхнала в дома си в град Плейнс в 
южната част на Джорджия.

Мигранти плащат за превоз 
по 5000 евро на човек

Бреговата охрана в район Атика, 
Централна Гърция, е задържала двама 
египтяни и един сириец за трафик на 
мигранти. Докарани от тях нелегални 
мигранти твърдят, че са платили по 
5000 евро на човек за превоза. 

Трима загинали от  
ураганни ветрове в Сибир

Трима души са загинали по по-
следни данни на руските власти 
вследствие на ураганни ветрове в 
Сибир. Осемнайсет човека са ране-
ни. Стотици къщи са понесли щети, 
над 225 000 души са без ток.

Граната се взриви  
в жилище в Киев

Украински войник и една жена 
са загинали при експлозия на гра-
ната в апартамент в Киев, съобщи 
местната полиция. Причината за 
взрива не е ясна. На място работят 
техници по взривните вещества и 
следователи.

Никарагуанка  
стана Мис Свят

23-годишната Шейнис Паласиос 
от Никарагуа стана Мис Свят. Нейни 
подгласнички са представителките 
на Тайланд и Австралия. В челната 
петорка са още представителките 
на Колумбия и Пуерто Рико.

Япония изпусна 7800 т вода 
от АЕЦ „Фукушима”

“Токио електрик пауър къмпани 
холдингс” изпусна още около 7800 
т пречистена радиоактивна вода 
от АЕЦ “Фукушима”. Страната 
твърди, че няма опасност от замър-
сяване на околната среда. Китай и 
Русия обаче въведоха ограничения 
върху вноса на риба и морски дарове 
от Япония.

4,5 по Рихтер  
в Източна Турция

Земетресение с магнитуд 4,5 по 
Рихтер бе регистрирано в Малатия, 
Източна Турция. Епицентърът на 
труса е бил в района на град Пю-
тюрге. Няма информация за жерт-
ви и щети.

Турски товарен кораб с 12 души екипаж потъна в Черно море при буря. Други плавателни съдове 
в района също бяха засегнати от лошото време. Кораб, плаващ под флага на Камерун, се е ударил 
в бетонните стени на пристанище Ерегли, след което се е разцепил. Всички на борда са спасени

новоизбраният президент 
на Аржентина - ултралибе-

ралният икономист Хавиер 
милей, заяви, че “започва 
краят на упадъка” и началото 
на “възстановяването на Ар-

жентина”.
“това е историческа нощ 

за Аржентина”, каза той в по-

бедната си реч пред няколко 
хиляди свои привърженици, 
събрали се до предизборния 

му щаб. милей победи с 55% 
от гласовете левия министър 
на икономиката Серхио маса.

Според световните анали-

затори бъдещето на страната 
е неясно, тъй като програма-

та на новия държавен глава 
включва замяна на национал-

ната валута песо с долар, за-

тваряне на централната банка 
и спиране на социалните по-

мощи.    

Неясно бъдеще за Аржентина

Нидерландия с мисия
у нас заради Шенген

Остин осигурява още 
оръжия на Украйна

Двама български граж-

дани са сред 25-членния еки-

паж на борда на отвлечения 
в Червено море от йеменски 
хуси кораб “Галакси Лийдър”. 
това са капитанът на кора-

ба-автомобиловоз и първият 
помощник капитан, съобщи 
главният секретар на мвР 
Живко коцев. Според него до 
момента никой не се е свързал 
с мвР, но ведомството рабо-

ти с партньорските служби за 
разрешаване на проблема.

на борда на кораба, пре-

взет от йеменските бунтов-

ници хуси от движението 
“Ансар Аллах”, е имало още 

моряци от мексико, Румъния, 
Украйна и Филипините. 

“отнасяме се към екипажа 
на кораба в съответствие с ис-

лямските принципи и ценнос-

ти”, каза говорител на групата, 
отвлякла кораба. Плавателни-

ят съд е напуснал пристанище 
в турция и се е насочил към 
Индия без товар.

Свързаните с техеран ши-

итски бунтовници от движе-

нието “Ансар Аллах” твърдят, 
че са извършили операцията в 
отговор на действията на Из-
раел в Ивицата Газа. Израел 
заяви в неделя, че йеменските 
хуси са заловили товарен ко-

раб в южната част на Червено 
море, описвайки инцидента 
като “ирански терористичен 
акт” с последици за междуна-

родната морска сигурност.
въпреки че израелски офи-

циални лица настояват, че ко-

рабът е британска собственост 
и е нает от японски оператор, 
в публичното пространство 
има информация, че плавател-

ният съд е свързан с фирма на 
израелския милиардер Аврам 
Унгар.

Японското правителство 
потвърди залавянето на кора-

ба “Галакси Лийдър”, упра-

вляван от компанията “нипон 

юсен”, добавяйки, че токио 
търси помощта на саудитски-

те, оманските и иранските вла-

сти за бързото освобождаване 
на кораба и неговия екипаж.

Иран отхвърли твърдения-

та, че е свързан с пленяването 
на товарния кораб.

Лидерът на “Ансар Ал-

лах” Абдел малик ал Хути 
предупреди преди дни, че ще 
“се цели във всеки кораб в 
Червено море”, притежаван 
или управляван от израелски 
компании, и призова другите 
страни да избягват транспор-

тирането на стоки с израелски 
кораби.

Двама наши моряци
отвлечени от хуси
иран отрича да е отговорен за пленяването
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Председателят на кнр се 
опита да внуши на слушателите 
си, че неговата страна е отворе-

на за американския бизнес. но 
въпреки това напрежението в 
отношенията с вашингтон, нес-

табилното възстановяване на 
китайската икономика след пан-

демията и все по-агресивните 
действия на апарата за вътреш-

на сигурност на Пекин водят до 
намаляване на ентусиазма сред 
американските инвеститори, 
които са предпазливи да правят 
големи залози в китай. 

редица американски фирми 
вече започнаха “да опаковат ку-

фарите си” или да преустройват 
веригите си за доставки, опася-

вайки се, че геополитическото 
напрежение може да подкопае 
бизнеса им. Страната бе напус-

ната от такива технологични 
групи като Airbnb и Linkedin, а 
също от консултантските фир-

ми Gallup и Forrester Research. 
Даже “епъл”, която дълго вре-

ме разчиташе на китайското 
производство, започна да търси 
заместител.

Като алтернатива  
се разглеждат Индия  

и Виетнам 

Според представители на 
американски компании те не са и 
очаквали, че преговорите на Си 
Дзинпин с Джо Байдън ще до-

ведат до окончателно затопляне 

на отношенията между китай и 
САЩ. Държавните глави се спо-

разумяха да възобновят диалога 
между своите въоръжени сили 
и да създадат работна група за 
борба с наркотиците, за да решат 
проблема с  потока от фентанил 
в Съединените щати. но те при-

ключиха срещата си, оставяйки 
много въпроси нерешени, на 
първо място напрежението око-

ло тайван, който китай смята за 
част от своята територия. 

майрън Брилянт, бивш ръ-

ководител на отдела за междуна-

родни отношения на търговска-

та палата на САЩ, подчерта, че 
независимо от обичайната так-

тика на китайските служители, 
към която те отново са прибегна-

ли - опити да спечелят деловите 
среди, за да осигурят приток на 
инвестиции в страната си и да 
изградят връзки с вашингтон - 
“времената се промениха”. 

“работата е в това, че амери-

канските бизнесмени не искат да 
бъдат въвлечени в 

шахматната игра 
между Китай и 

Съединените щати

ръководителите на компании 
не обичат да рискуват, а насто-

ящите напрегнати отношения 

между Пекин и вашингтон за-

страшават правенето на бизнес в 
китай”, поясни Брилянт.

все по-активната критика, 
звучаща по адрес на кнр от 
страна на американските “ястре-

би”, усложнява и без това труд-

ната ситуация, в която се оказа-

ха западните предприемачи. във 
вторник майк Галахър, пред-

седател на специалния комитет 
по китай на камарата на пред-

ставителите, нарече “безсрам-

но” това, че ръководителите на 
големите компании са плащали, 
за да присъстват на вечерята със 
Си Дзинпин.

Дарън Уудс, ръководител на 

От стр.7

Путин не е подложен на никакъв натиск да спре войната 
и изобщо не се притеснява за способността си да я води нео-

пределено време. С идването на зимата армията му започна 
ограничена сухопътна офанзива, засилвайки ракетните ата-

ки и действията на дроновете срещу украинските градове, 
електроцентрали, заводи и друга критична инфраструктура.

като минимум Путин вярва, че с времето евро-атлан-

тическата подкрепа за Украйна ще намалее, че украинците 
ще се сринат от руския терор и разрушенията и това ще му 
позволи да диктува условията за споразумение, за да обяви 
победа във войната.

руският президент ще прибегне до всичко, за да победи в 
Украйна. той ще използва всеки световен и регионален про-

блем като лост за спечелване на войната срещу Украйна и 
Запада, независимо дали това е война между израел и Газа, 
продоволствени доставки или решения за климатичните 
промени. 

Западните лидери не направиха нещо много важно - не 
разясниха на своите граждани риска от трайната заплахата 
от една ревизионистична русия. те много често вярват на за-

блуди, залагайки на санкции, на украинска контраофанзива 
или на предоставяне на нови видове оръжия, за да принудят 
кремъл да седне на масата за преговори. или наивно се на-

дяват Путин да бъде свален с дворцов преврат.

През Студената война щатските стратези 
не залагаха на внезапна промяна

на позицията на кремъл или на срив на съветската комунис-

тическа система за една нощ. те вярваха в дългосрочната 
визия за противопоставяне на този опасен режим и в нуж-

ните инвестиции в отбраната и във военните способности на 
западните съюзи. това бе политика, водена по класическата 
формула на Джордж кенан за “търпеливо, но твърдо и бди-

телно сдържане на руската експанзия”.
Днес политиката на сдържане означава продължаване 

на западните санкции, дипломатическа изолация на русия, 
блокиране на руската намеса във вътрешната ни политика 
и укрепване на възпиращия и отбранителния капацитет на 
нАто, което включва устойчиви инвестиции на САЩ и ев-

ропа в западната военно-индустриална база. това обаче не 
значи, че отново трябва да водим Студена война.

Днешната ситуация е коренно различна от времената на 
съветската заплаха. европа не е опустошена, каквато бе след 
втората световна война, нАто прие в своите редици Фин-

ландия и Швеция, а Путин трябва да чука за помощ по вра-

тите на Пекин, техеран и Пхенян. Съотношението на силите 
ясно се е наклонило във вреда на русия.

единството и решимостта на западните съюзници ще е 
от ключово значение за лидерите от двете страни на Атлан-

тическия океан, защото кремъл владее изкуството да вбива 
клинове между САЩ и техните съюзници. и трябва да сме 
изключително предпазливи, когато даваме предимство на 
всяко ново ръководство в кремъл. някога президентът рей-

гън трябваше да бъде убеждаван, преди да повярва, че 
Горбачов е по-различен  

от своите предшественици 

Сегашното предизвикателство е много по-трудно. краят на 
войната, когато и да стане, едва ли ще потуши враждата между 
русия и европа. Украинците и техните приятели с основание 
искат да видят просперираща и независима Украйна, интегри-

рана в политическия и икономическия живот на континента. но 
Путин и наследниците му ще възприемат това като поражение 
и ще се опитат да го предотвратят с всички средства.

Сегашното медийно пространство вече не 
е посветено на измъчваните израелци - то е 
изпълнено с кадри от ивицата Газа, ужасно 
приличаща на разбития мариупол. Броят на 
цивилните жертви е петцифрен, само агенци-

ята на оон за палестинските бежанци загу-

би повече от сто служители при израелските 
атаки.

Преди войната властта на нетаняху висе-

ше на косъм поради подозрения за корупция 
и атаките му срещу съдебната система. Зато-

ва той е заинтересован войната да продължи 
възможно най-дълго. но личните му интере-

си не съвпадат с интересите на Америка. Бай-

дън май не разбира това. в краткосрочен план 
израел ще победи Хамас, но САЩ ще загубят 
информационната война.

Без да иска, Байдън направи великолепен 
подарък на Путин. Ситуацията в Близкия из-

ток отклони вниманието от Украйна и попре-

чи на отпускането на нова помощ за киев.

Протест в подкрепа на Тайван. На плаката пише “Тайван не е част от Китай! 
Подкрепете независимостта на Тайван!”

КИТАЙ И САЩ: ВРАГОВЕ ИЛИ 
НЕИЗБЕЖНИ ПАРТНЬОРИ? 

компанията ExxonMobil, която в 
момента изгражда многомили-

арден нефтохимически завод в 
Южен китай, заяви пред репор-

тери, че няма да се срещне със 
Си. “в отношенията между две-

те правителства ще има възходи 
и падения. но тези две страни са 
твърде важни за глобалния ред и 
трябва винаги да поддържат ба-

ланс, въпреки че този баланс ще 
се променя”, каза Уудс.

Според Ши инхун, профе-

сор в китайския народен уни-

верситет, фокусът на двете пра-

вителства върху националната 
сигурност ще постави някакъв 
“таван” в сътрудничеството им. 
“Ако икономическите интереси 
влязат в противоречие с нацио-

налната сигурност, последната 
определено ще бъде приоритет”, 
каза Ши.

все по-решителните дейст-

вия на китайския апарат за въ-

трешна сигурност предизвикват 
тревога сред 

чуждестранните 
компании 

в офиси на американската 
фирма Bain & Co е проведена 
акция на службите за сигурност. 
А в резултат на юридическа про-

верка на компанията Mintz пе-

тима служители са задържани. 
Пекин забрани да се използват 
чипове на американската група 
Micron в критично важната ин-

фраструктура поради рискове за 
киберсигурността.

на срещата с представители-

те на бизнес елита в Сан Фран-

циско Си отбеляза: “въпрос но-

мер едно за нас е: ние врагове ли 
сме или партньори?” той също 
така предупреди, че ако китай 
и Съединените щати се възпри-

емат като противници, “това ще 
доведе само до лошо обмислена 
политика, неправилни действия 
и нежелателни резултати”...

Руският президент и военният министър Шойгу - 
двамата, от които зависи изходът на войната в Украйна

Премиерът Нетаняху в 
прегръдката на щатския президент

Израел побеждава, 
Байдън губи

Да се разделим със заблудата, че Русия е победена 
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турският военен министър Яшар Гюлер обяви, че 
се преговаря за купуването на 40 изтребителя “Юро-
файтър тайфун”, произвеждани от великобритания, 
Германия и Испания. “Юрофайтър тайфун” е много-
целеви изтребител с два двигателя и е на въоръжение 
в Германия, Италия, Испания, великобритания, Ав-
стрия и Саудитска Арабия.

Лондон и мадрид одобриха продажбата и в мо-
мента убеждават резервираната Германия да даде 
своето съгласие. Проблемът е, че Берлин и Анкара 
са на противоположни позиции по конфликта между 
Израел и Хамас, различават се и в подхода към мос-
ква след инвазията в Украйна. 

“нашите Ф-16 и Ф-4 са достатъчни за задачите, 
които изпълняваме сега. въпреки това ние гледаме 
напред. Първоначално кандидатствахме за американ-
ските Ф-35, но имаше някои проблеми с тях. Затова 
сега разглеждаме и алтернативи. За да модернизира-
ме нашите Ф-16, ще купим 40 готови Ф-16 Block 70 

Vipers”, допълни той.
“Покупката на Ф-35 е процес, който трябва да 

продължи. Дори в САЩ Ф-35 са спрени от полети, 
а Израел не може да лети със своите Ф-35 и посто-
янно критикува Америка. много страни в европа 
също имат проблеми с тези машини, които не могат 
да решат. Затова днес се концентрираме върху тур-
ския изтребител “каан” и след 15-20 дни той ще лети 
за първи път. Засега лично аз съм против купуването 
на Ф-35. Имаме два самолета, собствена разработка, 
които са най-важната цел за нас сега. един от тях е 
“Хюрджет”. това ще бъде нашият учебен и боен са-
молет. основната ни цел е да въведем нашия нов боен 
самолет от пето поколение “каан”. надяваме се, че 
той ще направи първия си полет в края от тази година. 
Ще произведем собствен двигател до 2028 г. и той ще 
лети с него най-късно през 2032 г.”, заяви турският 
военен министър.

От Франция до Словакия и от Швеция до Германия отново 
връщат граничния контрол и паспортните проверки 

Турският военен министър Яшар Гюлер има критики към Ф-35

Докато правителството обе-
щава през ден, че България ето 
сега, ето утре... ще бъде приета 
в Шенгенския договор, ситуа-
цията в европа се променя доста 
бързо и в целия Шенгенски блок. 
И както подчертах преди повече 
от два месеца, започнаха да се 
появяват рутинни гранични про-
верки. 

Британският “Дейли мейл” 
излезе с обширен анализ под 
заглавие “Разбиването на Шен-
ген”, в който се отбелязва, че 

вече 11 страни членки на Шен-
ген са въвели граничен контрол. 
(виж Schengen Shattering: Eleven 
countries rebelling against free 
movement/Daily Mail Online). 

всичко това се налага заради 
терористичните заплахи и не-
контролируемата имиграция. на 
картата (публикувана в “Дейли 
мейл”), която прилагам тук, се 
вижда как 11 държави от Шен-
генското пространство - от Фран-
ция до Словакия, от Швеция до 
Германия, са въвели отново от-
давна изоставени гранични огра-
ничения, включително проверка 
на самоличността, паспортни 
проверки, полицейски разпити, 
статични контролни пунктове и 
проверки на превозни средства. 

Според доклад на еС за нови-
те проверки много страни смятат, 
че граничните проверки са от 
съществено значение за спиране 
на проникването на терористи от 
Балканите и Близкия изток, пред-
ставящи се за мигранти, както и 
за намаляване на напрежението в 
претоварените центрове за прие-
мане на бежанци. 

Генералният секретар на японското правителство Хиро-
кадзу мацуно потвърди намерението на Япония да възобно-
ви преговорите с Русия за връщане на четири от курилските 
острови - кунашир, еторофу, Шикотан и Хабомай. Според 
мацуно тези острови от архипелага се считат за наследстве-
на територия на Япония.

токио продължава да настоява за правото си върху чети-
рите острова, които стават част от СССР по време на втора-
та световна война. Русия смята спорните острови за част от 
Сахалинска област, докато японските власти ги включват в 
района немуро на префектура Хокайдо.

Преди идването на японците и руснаците коренното на-
селение на курилските острови е етническа група, наричана 
айну. няма единно мнение за техния произход, но според 
учени народът айну е дошъл от Австралия, а според други 
това е манджурски народ, дошъл на островите в Далечния 
изток на територията на днешна Русия. 

Днес етническата група айну наброява 50 000 души, като 
малко повече от половината от тях живеят в Япония, а дру-
гата половина - в Русия. те имат европеидни черти, бял цвят 
на кожата и са значително по-едри от съвременните японци. 
езикът им се счита за умиращ, защото голяма част от корен-
ните жители на курилските острови говорят японски или 
руски.

Тероризмът минира Шенген
Проф. Димитър М. ИВАНОВ,  �

Доктор на икономическите 
науки, Лондон

Президентът на Германия 
Франк-валтер Щайнмайер заяви, 
че сегашният мащаб на притока 
на мигранти е достигнал “кри-
тична точка”, тъй като данъко-
платците в страната трябва да 
осигурят жилища, храна и соци-
ални помощи за новодошлите от 
Балканите, Близкия изток и Аф-
рика на юг от Сахара. 

във Франция (която възста-
нови проверките по всички свои 
вътрешни граници на еС) минис-
търът на вътрешните работи Же-
ралд Дарманин заяви, че френ-
ските граждани търсят “решения 
в една европа, заобиколена от 
нестабилни земи”.

“Да говорим за контролира-
не на имиграцията означава да 
говорим за нашия суверенитет, 
означава сами да решаваме кои 
искаме да приемем и от кои да се 
отделим...”

очевидно е, че за много пра-
вителства (на страните членки на 
Шенгенския договор) въпросът 
за възстановяване на суверени-
тета и засилване на националната 
сигурност е приоритетен в техни-
те политики. 

всеки може да направи собст-
вените си изводи.

Япония иска  
Курилските острови 

“Юрофайтър Тайфун” 
е съвместна разработка 
на Великобритания, 
Германия и Испания

Турският учебен и боен самолет „Хюрджет“

Турция купува 40 „Юрофайтър”
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“винаги има смисъл 
от вот на недоверие. осо-
бено при такова слабо 
правителство. това е еле-
мент на парламентарната 
демокрация както и да се 
разговаря по ключови и 
важни въпроси за страна-
та. Да има дебат и хората 
да чуят аргументите за и 
против. Самото гласуване 
се провали защото “въз-
раждане”, итн, ГерБ и 
ДПС не се регистрираха 
и нямаше кворум. това 
беше договорено, за да 
се даде време на участни-
ците в сглобката да си 
извиват ръцете. А ГерБ и 
ДПС да поставят условия 
на ПП. Просто разпре-
делят порциите на власт 
и сферите на влияние. 
това не е консолидация 
около политики. в сряда 
ще гласуваме и вероятно 
при тази ситуация, в коя-
то те се договориха - во-
тът няма да мине. много 
от хората се съгласяват с 
нашите аргументи, че по 
отношение на национал-
на сигурност и отбрана 
България е пробита. като 
започнем с границата, 
мигрантите, липсата на 
перспектива за Шенген, 
сигурност във всеки дом 
по села и градове.” това 
заяви лидерът на БСП 
корнелия нинова в пре-
даването “неделя 150” 
по Бнр.

За националната 
сигурност

Според нея много 
неща по отношение на 
националната сигурност 
са слабост, а тагарев по 
думите й е един от най-
вредните за политиката 
на България. нинова ко-
ментира и част от пробле-
мите в армията: “това, че 
има 6000 души неком-
плект в армията и не се 
взимат мерки сега. това, 
че абсолютно непрозрач-
но и скрито се изпразни-
ха складовете в армията. 
износът на техника за 
украйна, с което се обез-
кървява армията. непро-
зрачният начин по който 
се договарят доставките 
за армията - страйкърите 
например, тяхната цена и 
годност. конфликтът на 
интереси, за който той 

сам си призна, че влиза 
чрез обществена поръчка 
на фирма, в която акцио-
нер е съпругата му. все 
решения, които са вредни 
за българската армия и 
националната сигурност 
на България.”

“За “възраждане” 
и итн това е типично 
поведение да си сменят 
позициите. възраждане 
внесоха съдебна реформа 
и после си я отмениха под 
диктата на ГерБ. какво 
казаха “възраждане” и 
итн - БСП се регистри-
раха и направиха квору-
ма на заседанието. Факт 
е, че кворум нямаше и 
заседание нямаше. Глу-
пост и лъжа номер едно. 
второто им изречение 
беше: БСП гласуваха с 
20 гласа за оставане на 
правителството. тъй като 
заседание нямаше, няма-
ше и гласуване. Глупост 
номер две. ние внесохме 
вота на недоверие, ние 
искаме оставката на това 
правителство. ние се ре-
гистрирахме, за да има 
заседание и да се гласува 
вота. те не го направиха, 
за да дадат време на ГерБ 
и ДПС да извиват ръцете 
на ПП” - така председате-
лят на българските соци-
алисти обясни поведени-
ето на някои от партиите, 
които са дали възмож-
ност на ГерБ и ДПС да 
продължат с извиването 
на ръцете на “Продължа-
ваме промяната”.

За бюджета  
и данъците

нинова заяви още, 
че в БСП не са обсъж-
дали трети вот, защото 
социалистите в момен-
та са съсредоточени 
върху бюджета за 24-та 
година, както и техния 
алтернативен, който 
внасят всяка година. 
“това, което се предла-
га в социалната сфера 
на второ четене текст 
по текст ще подкрепим. 
но няма да се съгласим 
това да стане за сметка 
увеличаване на данъци-
те на хората. вчера има-
хме регионална среща с 
част от нашите кметове 
и общински съветници в 
североизточна България 

и те са изключително 
притеснени, че държа-
вата ще прехвърли на 
кметовете отговорност-
та да вдигат данъците 
на хората. Държавата 
постоянно им прехвър-
ля задължения без да 
ги осигурява финансо-
во тези задължения от 
централния бюджет. те 
не могат да ги изпълнят. 
Другият им изход е да 
вдигат местните данъ-
ци и такси. Според нас 
правилната финансова 
политика по отноше-
ние на местната власт 
е процент от събраните 
данъци да остава в об-
щината, а да не отива в 
централния бюджет и да 
се връща обратно при 
хората, които са плати-
ли този данък”. 

и още: “другият из-
ход е да вдигат данъци 
- ние сме против това. 
вчера и нашите кметове 
ни казаха, че са много 
притеснени и трябва да 
търсят друг изход, за-
щото не искат да вдигат 
данъците. Цялостната 
политика по отношение 
държава-общини трябва 
да бъде променена”, до-
бави нинова.

Председателят на 
БСП бе уточни, че при 
покана от страна на 
Асен василев социа-
листите ще отидат на 
среща за бюджета. “там 
има наши предложения, 
които са включени. на-
пример увеличението 
на мин заплата от 24-
та е победа на БСП. 47 
пъти сме го внасяли в 
предишния парламент 
това. или вдигането на 
вдовишките надбавки 
на 30% от пенсията на 
починал съпруг е наше 
предложение, ще го под-
крепим на второ четене. 
майчинството да стане 
втората година равно на 
минималната заплата - 
битка на БСП от години, 
ще го подкрепим. но има 
неща, които няма как да 
подкрепим. на първо че-
тене се гласува за целия 
бюджет - ние ще бъдем 
против, на второ четене 
се гласува текст по текст 
и там ще подкрепим, къ-
дето съвпадат нашите 
политики и ще внасяме 

алтернативни предложе-
ния разбира се”, уточни 
нинова.

За оценката  
на властта

“Слаб 2 за кабинета. 
нека да ги оценим по 
тяхната скала, а не по 
нашата. За какво се съ-
бра това правителство? 
За Шенген, но няма да 
ни приемат до края на 
годината, не се знае и 
кога. втори приоритет - 
Плана за възстановяване 
и устойчивост - няма да 
дойдат парите до края 
на годината, не се знае и 
кога. Защото нС задъл-
жи правителството за 
преработка на плана по 
отношение на въглищ-
ните централи - такова 
няма. трети приоритет 
- съдебна реформа. До-
къде стигна съдебната 
реформа? До смяната 
на Гешев със Сарафов 
и край. За конституция-
та не успяха да съберат 
мнозинство от 160 гласа, 
за да мине на първо чете-
не и сега между тия 2 ме-
сеца ще подменят изцяло 
първоначално предложе-
ните текстове. Поправка 
на поправката. еврозо-
ната - с тези финансови 
и икономически показа-
тели няма да стане. ето 
вижте 5 ключови неща 
по тяхната програма и по 
нито едно няма напредък. 
какво да им пишем освен 
слаб 2? Бюджет няма, а 
сме в средата на ноем-
ври. Цялата държава е 
заложник на икономиче-
ските интереси и на това 
кой ще превземе лукойл. 
не ги интересува цената 
на горивата. европа ни е 
разрешила дерогация до 
края на следващата го-
дина. разбираме от Асен 
василев, че сега лукойл 
плаща данъци, не са си 
плащали по времето на 
Борисов. вижте вчера 
в договорките, че не се 
говори за едното левче, 
за което Делян Добрев 
на всички ни проглуши 
ушите, не се говори за 
данък бонус-донус, не 
се говори за данък върху 
бакшишите”, категорич-
на бе нинова в оценката 
си за кабинета и обясни, 

че истинската битка на 
управляващите е за по-
тоците на пари от енерге-
тиката и влияние, защото 
там са огромните суми.

За ситуацията 
в Столичен 

общински съвет 

лидерът на БСП обяс-
ни, че всяка партия, коя-
то има представителство 
в СоС е в правото си и 
трябва да има кандидат, 
за да покаже своята го-
товност за управление. 
“не подкрепяме Борис 
Бонев, това е колектив-
но решение на иБ и ще 
предложим наш канди-
дат. не бива при взима-
не на едно решение да 
се съсредоточава поли-
тиката в лицето, да не се 
персонифицира. нека да 
се даде възможност и на 
други, за да има взаимен 
контрол между партиите 
и да се търсят консен-
сусни решения. когато 
цялата власт е само в 
една партия - не е много 
добре. ваня Григорова 
направи грешка, че още 
в първите дни след из-
борите нападна БСП и се 
разграничи. Политическа 
грешка е това. не може 
да се разграничаваш 
така от партията, която 
те е издигнала. никой 
без партия не може да 
постигне такъв резултат. 
Дори г-жа Григорова се 
е явявала самостоятел-

но на избори и резулта-
та беше далеч по-лош. 
иначе добра кампания 
и резултат. това беше 
протестен вот срещу 18 
годишното управление 
на София, протестен вот 
срещу сглобката на на-
ционално равнище и тя 
обедини този протестен 
вот”, добави тя.

“ние сме категорич-
на опозиция на това, ко-
ето те си нарекоха сглоб-
ка. Христо иванов каза, 
че те са в конструкция, 
която функционира. те 
може да си функциони-
рат, но държавата спря 
да функционира. така 
както 7-8 години откакто 
съм председател не от-
стъпваме от битката си 
с модела ГерБ. този мо-
дел на дълбока държава, 
задкулисие, раздаване 
пари на близки фирми, 
неглижиране на нацио-
нален интерес и подчи-
нение на чужди - това 
трябва да спре. това е 
важно за нас. резултатът 
не закъсня, защото на 
местните избори се видя, 
че БСП се вдигна с тази 
последователна поли-
тика. имаме 72 кмета, 4 
областни градове. Само 
ние и ДПС повишаваме 
доверие, ние с 50 хиляди 
гласа. За съжаление ПП 
и ДБ излъгаха очаквани-
ята на хората, прегърна-
ха се с модела и го дораз-
виха”, каза в заключение 
корнелия нинова

Корнелия нинова: 

Поставяме оценка  
слаб 2 на сглобката  
и то по тяхната скала
Правителството няма напредък по нито един  
от ключовите си приоритети, категоричен е лидерът на БСП

Христо Иванов каза,  
че те са в конструкция, 
която функционира.  
Те може да си 
функционират,  
но държавата  
спря да функционира

“



култура12
2023

вторник
21 ноември

ателие 28 и иван Доков 
представят архив I: София, 
фотокнига и изложба, включ-
ващи аналогови кадри на Со-
фия от периода 2006-2023 г. 
откриването е на 21 ноември 
от 18,30 ч. в ателие 28 в Со-
фия, ул. “ангел кънчев” 28.

на страниците на първа-
та му фотокнига обективът 
на иван Доков се превръща 
в медиум, през който опозна-
ваме града и себе си. неговите 
черно-бели градски пейзажи 
не са просто изображения; 
те са отражения на постоян-
но променящото се човешко 
преживяване в град, където 

миналото и бъдещето се гонят 
непрекъснато. 

в работите си Доков от-
правя покана за преминаване 
през метафоричен праг, къде-
то миналото и настоящето се 
сливат. ефирното качество на 
тези фотографски композиции 
ни примамва да се движим по 
вечните улици на София, къ-
дето историческото и съвре-
менното участват в постоянен 
танц на предефиниране.

Фотокнигата служи като 
портал към измерение, къде-
то границите на времето се 
размиват, където сенките ар-
тикулират неизказаните раз-

кази от историята на града, 
а светлината разкрива фраг-
менти от неговото разгръща-
що се бъдеще. работата на 
иван Доков в София служи 

като почит към изкуството 
да се капсулират мимолетни 
моменти и да се превърнат в 
трайни свидетелства на па-
метта.

накратко

Книга на акад. Кирил Боянов 
представят в БАН

Акад. Кирил Боянов
Б ъ л г а р с к а т а 

академия на науки-
те и издателство 
“Захарий Стоя-
нов” организират 
представяне на 
книгата “Пътят 
от науката към 
т е хн ологиит е ” 
от акад. Кирил Боянов на 23 ноем-
ври от 18,30 ч. в големия салон на 
БАН, ул. “15 ноември” 1.

Ателие „Черновите на 
Чехов” с Маргарита 
Младенова и Иван Добчев

Ателие под наслов “Черновите 
на А. П. Чехов” организират проф. 
Маргарита Младенова и проф. Иван 
Добчев в ТР “Сфумато”. Идеята 
да работим върху черновите на Че-
хов отдавна не ни оставя на мира 
и настоява да се случи. След много 
четене, ровене, мислене, след дълги 
колебания решихме да стъпим като 
основа върху голямата чернова на 
цялата Чехова драматургия, най-
ранния негов опит за “пиеса”, оза-
главена по-късно “Безотцовщина”, 
посочват режисьорите. Антон 
Павлович пише този удивителен 
текст, който с вариантите е над 
200 страници, когато е на 18 го-
дини. Като в творческо бълнуване 
момчето от Таганрог, внук на кре-
постен и син на лавкаджия, създава 
първоматерия, в която се провиж-
дат бъдещите му шедьоври. Като 
че ли Чехов само е записвал - а кой е 
диктувал?! Текстът е издаден едва 
през 1923 г. като “Пиеса без загла-
вие”. Днес, след 100 години, този 
текст изрича нашето неизречено 
откровение. Ателието ще се прове-
де в два етапа: I - от 4 до 21 декем-
ври, от 10 до 14 ч.; II - доработване 
през януари 2024 г. на избрани фраг-
менти-опити с тенденция образува-
не на спектакъл. Право на участие 
имат театралните студенти след 
II курс и всички актьори. Участие-
то е задължително за цялото време 
на ателието. Срок за подаване на 
заявки - 30 ноември, на t.r.sfumato@
gmail.com На 1 декември всички 
участници ще получат фрагменти-
те, върху които ще се работи - в 
превод на български език.

Снимки изд.  
“захарий Стоянов”

Българската цигулкова гордост 
лия Петрова и Софийската филхар-
мония ще представят на 23 ноември 
от 19 ч. в зала “България” концерт за 
цигулка 2 от Бела Барток. интригуващ 
и вдъхновяващ, концертът на Барток 
е сред музикалните шедьоври, остана-
ли завинаги в историята на музиката, 
научи Дума от кремена николова-
Флор, реклама и връзки с медиите на 
Софийската филхармония.

Петрушка - “вечният нещастен 
герой на всички панаири, във всич-
ки страни”, нещастно влюбен в Ба-
лерината, отхвърлен от нея, пребит 
до смърт от грубия жесток арап, 
но отново появяващ се накрая като 
символ на безсмъртието на виталния 
човешки дух, ще оживее под палката 
на виртуозния маестро Габриел Бебе-
шеля, който заедно със Софийската 
филхармония ще представи Сюита 
из балета “Петрушка” от игор Стра-
вински.

лия Петрова се превърна в от-
критие на международната музи-
кална сцена още през 2016 г., когато 
спечели първата награда на конкурса 
“карл нилсен” в Дания, ръководен от 
майстора на пианото николай Шепс-
Знайдер. Следващите години са бе-
лязани с поредица от изключителни 
постижения и артистични успехи.

нейните изразителност и талант 
се откриват и в записите й на кон-

церт на нилсен и Първия концерт 
на Прокофиев - съвместно със Сим-
фоничния оркестър на одензе и ди-
ригентката кристина Поска. тези 
изключителни интерпретации й пе-
челят признание от международната 
преса, а критици от “Sunday Times”, 
“Pizzicato”, “Gramophone”, “The 
Strad” и “Classical Music” оценяват 
нейния уникален “прекрасен звук - 
зрял и сребрист, изразен с величест-
вена широта”.

като солист, лия Петрова е чест 
гост на най-реномираните оркестри 
по света. тя споделя сцената с изя-
вени диригенти и музиканти, кои-
то също се наслаждават на нейната 
виртуозност. от Париж до люксем-
бург, от антверпен до Брюксел, тя 
създава незабравими изживявания 
за публиката.

лия Петрова внася нови измере-
ния в музикалния свят чрез своите 
албуми, издадени с подкрепата на 
“Orchid Classics” и “Mirare”. талант-
ливата цигуларка представя произ-
ведения от велики композитори като 
Бетовен, Барбър и Бритън, обогатя-
вайки класическото наследство със 
своя уникален стил. Последният й 
запис с музика на уолтън и респиги 
стана избор на редакторите на двете 
най-уважавани списания за класиче-
ска музика - “Gramophone” и “BBC 
Music Magazine”.

Иван Доков с фотографска изложба 
и представяне на фотокнига

Саксофонистът арнау Гарофе 
дебютира като лидер с проекта си 
“Frantik Zen” и ще представи едно-
именния албум на живо с концерт в 
“София лайв клуб” на 23 ноември 
от 21 ч., научи Дума от мила Па-
найотова, пиар и бранд мениджър. 
в музикален план той е смесица от 
стилове и преплита множество източ-
ници на вдъхновение. композициите 
съчетават силен груув фундамент и 
комплексни, експресивни мелодии, 
повлияни от виртуозността на съвре-
менните саксофонисти. 

“Frantik Zen” се опитва да обе-
дини две противоположни идеи в 
едно единствено понятие: неистов 
(Frantik), която е състояние на пълно 

безпокойство, в което страхът взема 
връх, и дзен (Zen) - състояние на аб-
солютен вътрешен мир и съзнателен 
контрол над емоциите, баланс между 
ума и тялото. намирането на балан-
са между ума и сърцето е пътуване, 
което трае цял живот, и музиката от 
“Frantik Zen” е част от това пътуване.

Звездната група “Frantik Zen” съ-
бира някои от най-добрите музиканти 
в България. С гъвкавия си подход към 
китарата александър логозаров доба-
вя текстура в мелодиите, васил вутев 
подлага своите мощни груувове, върху 
които удобно се разпрострират фън-
ки бас линиите на радослав Славчев 
‘Riverman’ и вълшебното докосване 
на Стив Хамилтън на клавишите.

Арнау Гарофе дебютира като лидер с „Frantik Zen”  

Снимка СофийСка филхармония

Цигуларката Лия Петрова 
свири Барток в София
концерта на Софийската филхармония на 23 ноември 
дирижира маестро Габриел Бебешеля
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отговори на кръстословицата 

от брой 224

Мъж към 
жена си:

- Нали знаеш, 
че не можеш да 
построиш твое 

щастие върху 
чуждо нещастие!?
- Абе, не съм ти 
пипала шишето с 

ракията, бе!

воДоравно:
Заптие. Исаев /Младен/. Ам. Каратаван. 

Тери /Джон/. "Ася". Тил. Полопас. Иква. Паун. 
Мим. "Тя!". Нион. Отит. Арсен. Бебета. Стил. Оел 
/Джийн/. Итер. Маргаритка. Ва. Аванс. Гуин /Ели-
нор/. Кери /Марая/. Орсини. Подковач. Естуар. 
Делва. Аав /Евалд/. Кеми. Село. "АНТ". Да. Ен /
Ханс/. Овни. СЕАТО. Ота. Ана /"Ана Каренина"/. 
Рао /Нарасимха/. Ривера /Джани/. Йони. Соло. 
Ела. Костадин Видолов.

отвЕсно:
Саксия. Сак. "Одеон". Паяк. "АТР". Еделвайс. 

"Б.Т.Р.". Верига. Клон. От. ИАТА. Славков /Иван/. 
ИРНА. Пети. Не. Раева /Илияна/. Аид. "Алпин". 
ИНРА. Асо. Сив. Ао. Отсичане. СН. Сапун. Ек. 
Атаров /Евгений/. Канон. Благоев /Благой/. Тили 
/Йохан/. Урс. Довод. Автомобилистка. Епитет. 
Ниуе. Орел. Карамитев /Апостол/. Наметало. 
Мис. Тара. Ирина. Ав.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

променливо облачно слаб дъжд

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

православен календар

11
oC 10

oC 10
oC 13

oC

кратък дъжд

Ако в програмата ви нас-

тъпят изменения, не се 
притеснявайте. Това е 
за ваше добро.

Денят е подходящ за 
отдих и забавления. Ако 
можете, вземете си по-

чивен ден.

Добрите ви очаквания ще 
се случат. Ново начало, 
градивно и светло, такъв 
е пътят пред вас.

Каквито и емоции да ви 
създава нечие присъст-

вие, не го превръщайте в 
драма. 

Насочете талантите си 
към постигане на по-до-

бри и бързи резултати в 
работата.

Привличате с енергията, 
която излъчвате, и без 
усилия довеждате дела-

та си до успешен край. 

Днес ще постигнете на-

белязаните цели и ще 
подготвите условията 
за следващи изяви. 

Връзката със семейство-

то е силна и ви зарежда 
с енергия, надежда и мо-

тивация.

Новостите в живота ви 
се отразят положител-

но на духа и настроени-

ето ви. 

Възможно е да изпитате 
напрежение в работата за-

ради изисквания от шефо-

вете. Бъдете търпеливи.

Съберете сили и довър-

шете задачите си, дори 
и да се чувствате умо-

рени.

С ясни позиции по диску-

тирани въпроси ще из-

разите отговорното си 
отношение към тях.

овеН

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова и 
симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев

11.00 култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стоянович

12.00 по света и у нас 
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории /п/
13.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/
14.15 "бум-бум - дългият път към 

дома" - анимационен филм 
14.40 "пакостникът чорапчо" - 

анимационен филм 
14.55 "детективска агенция "ласе 

и мая" - тв филм /3 епизод/
15.20 "Звезден прах" - тв филм  

/3 епизод/
16.00 бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
16.55 българия в 60 минути с ма-

риана векилска 
18.00 по света и у нас 
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас 
20.45 спортни новини 
21.00 референдум с добрина 

чешмеджиева 
22.00 "любов в окови" - тв филм 

/24, последен епизод/
23.00 по света и у нас 
23.25 "повратна точка 2" - тв филм 

/10, последен епизод/ (16) 
00.25 светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/

02.25 култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/

03.25 "детективска агенция "ласе 
и мая" - тв филм /3 епизод/п/

03.55 "Звезден прах" - тв филм  
/3 епизод/п/

04.15 олтарите на българия
04.25 по света и у нас /п от 20.00 ч./

06.00 "тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 "комиците и приятели" - ко-
медийно шоу /п./

13.30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "доктор чудо" - сериал, с.2
17.00 bTV новините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

22.00 премиера: "опасно изку-
шение" - сериал, с.6, еп.62

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.30 "по средата" - сериал, с.3, 
еп.14

00.00 "столичани в повече" - се-
риал, с.12, еп.8

01.00 "като на кино" - предаване 
за кино

01.10 "костюмари" - сериал, с.8, 
еп.15

02.10 bTV новините /п./
02.50 "преди обед" - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 "светът на здравето" - 
здравно предавне с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 "Здравей, българия" - су-
трешен блок

09.30 "на кафе" - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм
13.30 "свободна да избира" (пре-

миера) - сериал
15.00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу
17.00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 "алея на славата" (премие-
ра) - сериал, сезон 1

23.00 новините на NOVA
23.30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 14
00.30 "престъпни намерения" - 

сериал, сезон 14
01.20 "специален отряд: лайп-

циг" (премиера) - сериал, 
сезон 19

02.00 "дъщерята на посланика" - 
сериен филм

03.40 "ти разкажи, черно море" - 
сериен филм

05.20 "пресечна точка" - публи-
цистично шоу /п/

10.00 академия Здравитал

11.00 EuroTV Shop

11.30 психологически портрет

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 честно казано

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 часът на избора

21.00 разследването на валя 

ахчиева

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 седмичник с владо бере-

ану

00.30 Шесто чувство

02.30 EuroTV Shop

03.30 разследването на валя 

ахчиева

04.30 часът на избора

05.30 светът и всичко в него

06.30 делници

въвеждане на пресве-
та Богородица в храма

когато пречистата дева 
навършила три години, пра-
ведните й родители изпълни-
ли обещанието, което дали 
пред бога, тържествено 
въвели своята дъщеря в Йе-
русалимския храм и я посве-
тили на бога. св. дева била 
поставена на първото стъ-
пало пред храмовия вход и, 
неподдържана от никого, се 
изкачила по 15-те стъпала и 
се спряла на най-горното.

първосвещеник Захария 
въвел пречистата отрокови-
ца в светая святих, където 
влизал веднаж в годината 
само първосвещеникът. пра-
ведните родители принесли 
дарове и жертви на бога 
и като получили благосло-
вение от свещениците, се 
върнали с роднините си в 
назарет.

св. дева мария живее-

ла при храма. там в отделни 
помещения живеели млади 
девойки, посветени богу, и 
вдовици, които служели в 
храма. към тях се присъе-
динила св. ана, майка на св. 
богородица, която овдовяла 
скоро след въвеждане на 
пречистата дева в храма. 
скоро след мъжа си и тя по-
чинала.

св. дева се възпитавала 
под надзора на по-възраст-
ните благочестиви девой-
ки, опитни в св. писание и 
в ръкоделията. тя усърдно 
се трудела, непрестанно се 
молела, обичала да чете св. 
писание. по такъв начин тя 
се готвела за своето високо 
назначение. Църквата я на-
рича прекрасна зора, от коя-
то изгряло слънцето на пра-
вдата. "дух светий" - говори 
свещената песен - осветил 
тази, която пребъдвала въ-
тре в храма и била хранена 
с небесна храна".

когато стигнала до въз-
раст, на която девиците 
обикновено се връщали в 
света и се омъжвали, пресв. 
дева открила своето же-
лание - да посвети себе си 
богу и да не встъпва в брак. 
тогава свещениците, по вну-
шение от св. дух, я сгодили 
за престарелия Йосиф, род-
нина на нейните родители. 
той станал неин покровител 
и уважавал обета, който тя 
дала пред бога.

въведението във вя-
рата за християните се 
осъществява чрез свето 
кръщение и духовно въз-
питание

въвеждането в храма е 
събитие. въведението - със-
тояние. веднъж въведена в 
светая светих, малката ма-
риам се възпитавала в любов 
към бога и достигнала тако-
ва съвършенство в доброде-

телите, че била удостоена 
да стане богородица, сиреч 
сама да бъде пречист дом за 
божието слово, въплътило 
се и станало човек.

подобно е призванието 
на всеки, който се въвежда 
в божия храм - не просто да 
влезе, за да напусне след 
това, но да остане завинаги. 
и нещо повече - сам да ста-
не дом Христов чрез св. при-
частие и чрез всяка духовна 
благодат.

За едни въведението 
във вярата и Църквата става 
още в младенческа възраст. 
За други - в юношеска, а за 
мнозина - дори в напредна-
ла. За нас, християните, то 
се осъществява чрез св. кръ-
щение, но не само. освен 
кръщението, необходимо е 
и наставление, предаване на 
вяра и опит, обучение. и ако 
духовното възпитание е не-
обходимо и за възрастните, 
то какво остава за децата! 

Църквата почита на 21 ноември въведение Богородично (ден на православната християнска младеж и семейство) (разрешава се риба)
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Христо стоичков похвали 
илиан илиев, който започна 
с промените в националния 
отбор. “Лъвовете” изиграха 
първи два силни мача под 
негово ръководство, като за-
вършиха по 2:2 с Унгария и 
сърбия. и двата ни съперни-

ка взеха визи за евро 2024, 
докато “лъвовете” останаха 
последни в Група G с 4 т.

“Щастлив съм, че илиан 
прие поканата в най-трудния 
момент. оставил съм настрани 
критиките, които бях свикнал 
да отправям. имах възмож-

ността да разговарям с илиев 
и ми каза: “ицо, няма начин, 
трябва да поема ангажимент.”

За мен той е добър треньор, 
изключително трудолюбиво 
момче. имах възможността 
да играя с него в последните 
му мачове в националния от-

бор. За съжаление не успя да 
попадне сред 24-те, които бя-
хме в Америка, но във време-
то илиан показа, че е треньор 
със страхотни идеи.

За жалост ние в Бълга-
рия имаме много диаманти, 
които не можем да полира-
ме. в чужбина е обратното, 
имат малко, но ги полират. 
тук имаме много диаманти, 
на които трябва да се обърне 
внимание”, каза стоичков.

“съжалявам, че не ус-
пяхме да постигнем първа 
победа за годината. срещу 
първия и втория показахме, 
че не сме чак толкова далеч”, 
обяви илиев.

колегата му Драган стой-
кович-пикси смята, че спече-
лените точки не отговарят на 
класата на България.

“Знаех, че няма да е леко, 
и не сбърках. България има 
добър отбор. Ясно е, че тези 
точки не са реалното лице на 
състава. Доволен съм, че пока-
захме характер и изравнихме”, 
обяви пикси. той е първият 
треньор, извел сърбия до две 
поредни големи състезания, 
след като класира тима и за 
мондиала в катар 2022.

“не съм човек, който ще 
се хвали. Държа се нормал-
но, без еуфория. в Лесковац 
беше студено, що се отнася до 
времето, но топло в сърцето”, 
допълни пикси.  на трибу-
ните беше шефът на УеФА 
Александър Чеферин. ком-
пания на словенеца правеха 
президентите на сърбия и на 
република сръбска в Босна 
и Херцеговина - Александър 
вучич и милорад Додик.

преди мача тримата от-
криха стадион в Зайчар, по-
строен с държавни средства. 
сърбия ще вземе от УеФА 
9,5 млн. евро за класирането 
на евро 2024, а футболисти и 
треньори си поделят 40% от 
сумата.

Георги иванов е готов да подаде ос-
тавка. Гонзо е технически директор на 
БФс от януари 2022 г. и пряк отговор-
ник за всички национални отбори.

Легендата на Левски е категоричен, 
че тимът има голям потенциал, но ня-
кои хора не го виждат. “винаги съм си 
тръгвал сам. и сега не ми е проблем да 
си подам оставката. поканен съм да ра-
ботя в БФс от Боби михайлов. опитвам 
се да работя така, че не само мъжкият 
отбор, но и всички други гарнитури да 
се развият. трябва да работим с ДЮШ. 
Затова говорим за единна методика.

на 8 декември ще представим нещо, 
което не се е правило в България. то е 
препоръчително за клубовете, не е за-
дължително.

Ако феновете бяха на стадиона, 
можеше да се случи нещо много по-
лошо. виждаме политически скандали 
- гледаме една партия да иска оставки 
на хора от друга партия. Футболът не е 
бойна арена.

поздравявам треньорския екип за 
начина, по който подреди отбора в два-
та мача. показахме потенциал, различ-
но лице. от една година повтарям, че 

този отбор има потенциал.
поставихме основа, някои хора не я 

виждат. в този цикъл, в който играхме, 
видяхме сърбия и Унгария какви отбо-
ри имат. За тази година беше трудно, но 
илиан илиев и треньорският екип пока-
заха как трябва да се играе. илиан наме-
ри правилния начин да подреди отбора 
и то се вижда от резултатите.

когато един треньор няма резулта-
ти, винаги грешката е в ръководството, 
че го е назначило. не бягаме от отговор-
ност. не казваме, че младен кръстаич е 
виновен”, каза Гонзо.

Снимка БТа

Ромелу Лукаку (вляво) вкарва 
четвъртия си гол през Хоят 
Хагверди за разгрома на Белгия над 
Азербайджан с 5:0. Нападателят 
влезе в историята, като завърши с 
14 гола евроквалификациите, което 
е абсолютен рекорд. Той има 83 
попадения в 113 мача за “червените 
дяволи” и излезе на седмо място във 
вечната ранглиста. Води Кристиано 
Роналдо (Пор) със 127 гола

Група а
Испания - Грузия 3:1 1:0 норман 

(4) 1:1 кварацхелия (10) 2:1 торес (55) 
3:1 Лочошвили (72-aвт); Шотландия - 
Норвегия 3:3 0:1 Дьонум (3) 1:1 мак-
гин (13-д) 1:2 Ларсен (20) 2:2 Йостигор 
(28-авт) 3:2 Армстронг (59) 3:3 елиу-
нуси (87).

1. ИСпаНИЯ 21 т. 2. ШОТЛаН-
ДИЯ 17 3. норвегия 11 4. Грузия 8 5. 
кипър 0.

Група F
Белгия - азербайджан 5:0 4:0 Лу-

каку (17, 26, 30 и 37) 5:0 тросар (90); 
Швеция - Естония 2:0 1:0 клаесон 
(22) 2:0 Форсберг (55).

1. БЕЛГИЯ 20 т. 2. аВСТрИЯ 19 
3. Швеция 10 4. Азербайджан 7 5. ес-
тония 1.  

Група J
Босна и Херцеговина - Словакия 

1:2 1:0 Хрошовски (49) 1:1 Боженик 
(52) 1:2 сатка (71); Лихтенщайн - 
Люксембург 0:1 родригес (69); пор-
тугалия - Исландия 2:0 1:0 Фернан-
деш (37) 2:0 орта (66). 

1. пОрТуГаЛИЯ 30 т. 2. СЛО-
ВаКИЯ 22 3. Люксембург 17 4. ис-
ландия 10 5. Босна и Херцеговина 9 6. 
Лихтенщайн 0.

рЕзултати

глЕдаЙтЕ

ФуТБоЛ
по Диема спорт
18.00 България - Естония 
(младежи)
21.45 Австрия - Германия

по Диема спорт 2
21.45 уелс - Турция

по Диема спорт 3
21.45 Гърция - Франция

по Нова спорт
21.45 Румъния - Швейцария

по Диема спорт 3
ТЕНис, КуПА “ДЕйВис”
17.00 Канада - Финландия

по макс спорт 1
БАсКЕТБоЛ
19.00 Клуж-Напока - Гран Канария
22.00 Париж - Бешикташ

Снимка БТа

Шефът на уЕФА Александър Чеферин (вдясно) изгледа мача  
от трибуните с президента на сърбия Александър Вучич

Стоичков хвали 
Илиан Илиев
Точките не отговарят на класата на България, 
смята селекционерът на Сърбия

Гонзо е готов да подаде оставка от БФС
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ТРОПС
16 

Снимка БТа

Шампионът Новак Джокович (вляво) и финалистът Яник Синер  
позират с отличията от финалния “Мастърс” в Торино

водачът в световната ран-
глиста новак Джокович спе-
чели за рекорден седми път 
Финалния турнир на Асоциа-
цията на тенисистите профе-
сионалисти (АтП) в торино, 
италия. надпреварата между 
осемте най-добри през сезона 
е с награден фонд $15 млн. 

на финала 36-годишният 
сърбин съкруши Яник Синер 
(ит, №4) с 6:3, 6:3 за 103 мин. 
и взе реванш за загубата от 
италианеца в предварителната 
група. това е 98-и АтП тро-
фей в кариерата на ноле. той 
загуби и от роджър Федерер в 
групата през 2015 г., но го по-
беди на финала. Сега вече има 
една титла повече от швейца-
реца в надпреварата на АтП. 
великият сърбин е триумфи-
рал в нея и през 2008, 2012, 
2013, 2014 и 2022 г.

“това беше един от най-
добрите сезони в кариерата 
ми. това е специален момент, 
играх срещу местния люби-
мец Яник. много се гордея от 
представянето ми в послед-
ните два дни срещу карлос 

Алкарас и Синер - двама от 
най-добрите тенисисти в све-
та в момента, заедно с Даниил 
медведев. трябваше да спече-
ля тези мачове, а не да чакам 
те да направят нещо за мен. 
Горд съм, че спечелих, защо-
то децата ми бяха тук с мен”, 

каза Джокович.
той е първият тенисист, 

който е №1 в световната ран-
глиста за 400 седмици. След-
ва го Федерер с 310.

Джокович обяви, че има 
още по-големи амбиции за 
2024 г.

“може да се спечелят че-
тирите турнира от Големия 
шлем и злато на олимпий-
ските игри”,  коментира той. 
т.нар. “Златен шлем” досега 
е печелен само от германска-
та легенда Шефи Граф през 
1988 г.

Женският отбор на 
България игра за евро-
пейската титла в пър-
венството на Стария 
континент в Будва, Чер-
на гора.

в последния кръг 
снощи нашите спориха 
с най-силния отбор по 
еЛо - Грузия. Преди 

този двубой тимът ни 
(Антоанета Стефанова, 
нургюл Салимова, вик-
тория радева, Гергана 
Пейчева и Белослава 
кръстева) си бе осигу-
рил минимум бронзов 
медал. наш състав не е 
намирал място в топ 3 в 
над половинвековната 

история на отборната 
надпревара на евро-
пейския шахмат, както 
при мъжете (от 1957 г.), 
така и при жените (от 
1992 г.).

Преди последния 
кръг България единстве-
на сред 32-та отбора при 
дамите нямаше загубен 

мач и бе лидер в класи-
рането с 14 т. (6-2-0), 
пред Азербайджан - 13 
(6-1-1), и Франция - 12 
(5-2-1).

Грузинките бяха 6-и 
в подреждането с 10 т. 
(4-2-2). в техния състав 
със среден коефициент 
еЛо 2471 са звездите 
Бела Хотенашвили, нино 
Бациашвили, мери Ара-
бидзе, Лела Джавахиш-
вили и Саломе мелия. 
Преди това българките 
сразиха Полша с 2,5:1,5 т.

Успехът на родните 
шахматистки вече е ог-
ромен, след като само 
допреди месец България 
дори нямаше федерация, 
която да е международ-
но призната.

това е първата поява 
на страната ни на евро-
пейско отборно първен-
ство след 10-годишно 
отсъствие. През послед-
ните 7 години бяхме със 
замразено членство зара-
ди неразбориите и адми-
нистративните спорове 
като наследство от бив-
шия председател Силвио 
Данаилов и битките да 
бъде завзет овакантени-
ят от него пост.

радослав росенов (60 кг) спечели тит-
лата на европейското първенство по бокс 
до 22 години в Будва, Черна гора. на фи-
нала 19-годишният българин сломи рус-
нака константин ополский с 5:0 съдий-
ски гласа. росенов ликува за втори път в 
кариерата си в тази възрастова група. той 
вече е с пет европейски златни отличия.

на ринга родният боксьор доминира-
ше. росенов показа отлично чувство за дис-
танция и с много движение не остави шанс 
на ополский. той взе аванс след първите 
два рунда, след което затвърди превъзход-
ството си в третия за чистата победа.

Ясен радев (54) и ергюнал Себахтин 
(48) станаха вицешампиони на европа. 
Първият отстъпи в много здрава битка на 
Андрей Петливанян (рус) с 1:4 гласа.

Себахтин не успя да се качи на ринга 
за своя финал с мушег Баяндурян (рус) 
след лекарска забрана заради контузия. 

Уилиам Чолов (75) заслужи бронз.
отборът бе воден от треньорите Жоел 

Арате и валентин Поптолев.

Джокович отвори нова 
страница в тениса

Злато в бокса 
за Радослав 
Росенов

Шахматистките 
играха за евротитла 
в Черна гора

Антоанета Стефанова (вдясно) се поздравява с Моника Соцко, с която 
направи реми, но осигури отборната победа над Полша с 2,5:1,5

Българките се бориха за трофея с Грузия

Везенков помогна за 
победа на Сакраменто 
над Далас

Александър Везенков (вляво) се бори за топката 
за поредната победа на Сакраменто в НБА

Александър везенков и Сакраменто взеха шеста 
поредна победа в нБА. “кралете” спечелиха гостува-
нето на Далас със 129:113 т. това е трети пореден ус-
пех като гост, както и четвърти, в който тимът вкарва 
повече от 125 точки.

Българинът игра 13 минути, в които вкара 7 точки 
и добави 1 борба, 1 асистенция и 1 чадър. той беше с 
успеваемост 3/5 в стрелбата.

Спортист №1 на България игра 4 минути през 
първото полувреме, в които направи един чадър, но 
и допусна грешки. След това везенков влезе в игра 
в третата част при резултат 88:86, като помогна на 
тима си да увеличи аванса. в последните минути 
българинът реализира и седемте си точки.

Домантас Сабонис бе най-полезен с 32 т., 13 бор-
би и 6 асистенции. Ди’Арън Фокс добави 30 т. и 7 
асистенции. За маверикс Лука Дончич вкара 25 т.

Сакраменто вече е с 8 победи и 4 загуби и е чет-
върти в Западната конференция на нБА. През нощта 
кингс гостува на ню орлиънс Пеликанс.


